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DAMES EN HEREN,

De Corumissie besprak onde rhnviqe beßl'oting tijdens
haar vergaderingen van 12 en 18 Icbruuri 1969.

De bespreking werd ingeleid dcor de Minister van
Landsverdediqlnq. Deze lichtte voornamelijk twee essen-
tiële ideeën toc, die aan de begroUng ten grondslag lig-
gen, met name:

1) de alqernene oriënterln g van onze defensiepolitiek
waarvan de ann qevraaqde Financiële middelen de uitdruk-
king moeten zijn:

2) ecn synthetische analyse van de begroting voor 1969
ill verhoudinq tot de begroting van 1968.

A. UITEENZETTING VAN DE MINISTER
VAN LANDSVERDEDIGING.

1. De algemene oriëntel'ing van ons defensiebeleid,

Het algemeen budgettair beleid dat de, Minister zich
voorneemt vanaf 1969 en tijdens de daaropvolgende jaren
te voeren is volledig gericht op hct principe van een geleide-
Iijke herstructurerinq van onze strijdkrachten, overeenkorn-
stig de regeringsverlclaring die met betrckkinq tot het mili-
tair beleid bepaalt dat « de herstructureri nq van het Leger
zal wordcn voortqez.et en de doeltreffendheid van zijn
eenheden zal worden verbeterd »,

Ecn derqelijke politiek veronderstelt cen proqressieve
realisatie, in een tijdspanne van een 5~tal jaren, van nieuwe
en aan qepaste structur en voor onze gevechtseenheden :

~, welke enerzijds, conform de buitenbndse politiek van
ons land, dienen teqernoet te komen aan onze internationale
verphchtinqen ten overstaan van onze N. A. V, Ov-partners:

- anderzijds, ten volle moeten beantwoorden aan onze
eigen nationale opvattingen met betrekking tot een weliswaar
beperkt. doch doeltreffend defensiefapparaat.

De realisatie van een d erqelijk beleid, vergt wilskracht en
een n iet af latende inspanning, welke jaren kan duren.

Het gaat orn een omschakelin qsproces waarbij tal van
complexe problcmen kunnen rij zcn. Zo zal het er op aan
komen de nadelen die op sociaal en familiaal vlak uit deze
omschakeling kunnen voortvlocien zoveel moqclijk te ver-
mijd en. Ook zal men er tijclens deze overgangsperiode moe-
ten over waken dat de opcrationelc paraatheid van het
leger niet in het gedrang komt.

Een derqelijke herstructurering is niet van die aard dat
ze onm iddcllijk spectaculaire resuitaten zalopleveren. Zij
zal helaas lanqz aarn tot volkomen ontwlkkelinq komen zodat
slechts in het eindstadium de uit slagen ten velle zulleu kun-
nen geaprecieerd worden.

Bij de aanneminq van deze herstructurering door onze
N. A. V. O.-piutners wcrd bepaald dar de inkrimping van
onze strijdkrachten diende gecompenseerd te worden door
lcwaIiU.l't'ieve str\1ct11m>verhc.'te:rîngen met bctrekkinq zowel
tot de personeelsbezettinq a ls tot de modernisering van het
matcrieel. .

Met de uitwerking van de door de voormalige Minister
van Landsverdediging geplande herstructur erin q, werd nu
een aanvang gemaah, én bij de interventtemacht én bij de
hinn enland se verded iqinqstrljdkrachten. De grote trekken
van het oorspronke lijk plan worden daarbij geëerbiedigd.
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MnSDAMES, MESSIEURS,

La Commission a examiné le présent budget au cours de
ses réunions des 12 et 18 janvier 1969.

La discussion a été introduite pal' le Ministre de la
Défense nationale. gui s'est intéressé principalement à deux
idées essentielles qui se trouvent à la base du budget, il
savoir:

l) l'orlentanon générale de notre politique de défense,
don t les moyen s financiers sollicités doivent être I'exprcs-
sion;

2) une 'analyse synthétique du budget pour 1969 par
rapport au budget de I' exercice budgétaire 1968.

A. EXPOSE DU MINISTRE
DE LA DEFENSE NATIONALE.

I. L'orientation générale
de notre politique de défense.

La politique budgétaire générale que le Ministre compte
suivre en 1969 et au cours des années suivantes est entière-
ment centrée sur le principe d'une restructuration progressive
de nos Forces armées, conformément à la déclaration du
Gouvernement, qui prévoit en matière de politique militaire
que «la restructuration de l' Armée sera poursuivie et
l'efficacité de ses unités sera améliorée ».

Cette politique implique la mise en place progressive, en
un e période de cinq ans de structures nouvelles et adaptées
pour nos unités de combat:

- d'une part, ces structures, conformément à la poli-
tique ètran qène de notre pays, devront sati'sfaire nos obli-
gations internationales vis-à-vis de nos partenaires de
l'O. T. A. N.;

- d'autre part, elles devront correspondre pleinement à
nos propres conceptions nationales d'un appareil défensif,
limité il est vrai mais efficace cependant.

La réalisation de cette politique exige de la volonté
et des efforts persévérants qui peuvent se prolonger pendant
etes années.

Il s'agit d'un processus de transformation, qui implique
de nombreux problèmes complexes. C'est qu'il faudra éviter,
dans la mesure du possible, les désavantages qui, sm les
plans social et familial, peuvent résulter de cette trans-
formation, Il faudra également veiller, au cours de cette
période transitoire, à ce que notre armée reste opération-
nelle,

Une telle restructuration ne se traduira pas, dans I'irn mé-
diat, par des résultats spectaculaires mais, hélas. s'accom-
plira lentement, si bien que les résultats ne pourront
être appréciés à leur juste valeur que dans la phase finale.

Lors de racceptation de cette restructu ra tian par nos
Alliés de J'O. T. A. N., il fut stipulé que la réduction de
nos forces armées devait être compensée par une améliora-
tion qualitative des structures de celles-ci, portant à la
fois sur l'étoffement en personnel et: sur la modernisation
des matériels.

L'exécution de la restructuration prévue par le Ministre
précédent a été entamée à la fois dans la force d'interven-
tion et da.ns les forces de défense de l'intérieur. Les grands
tr'a,îts du plan initial sont respectés à cette occasion,



In 1969 zal het leger- voor het eerst ervaren dat het gaat
om een zwaar programma, waar uit heel wat onaangename
gevolgen voor het betrokken personeel kunnen voortvloeien.

Inderdaad de uitvoerinq van het programma (ontbinding
van de 16" en de 18" brigade waa rvan bepaalde eenheden
zullen opgenomen worden in de binnenlandse verdedlqinqs-
strij dkrachten (12" Liniebatuljon naar Spa, 3e wielrijders
naar Lombnrdzijde) en het overb re nqen van België naar
Duitsland, van somrniqe eenheden van de interventiemacht)
zal hccl wat mutaties en ver huizinq eri met zich brengen.

De verjonging en de verbetering van de kwalificatie van
net pcrsoneel van de interventiestrijdkrachten en van de
binnenlandse verdediqiuqsstrijdkrachten waren ook niet
moq elijk wegens de door de voormalige Minister van Lands-
verdediging genomen bezuinigingsmaatregelen: blokkering
van de aanwerving van jonge vrijwilllqers en afschaffing
van de 15 maanden legerdienst voor sommige miliciens.

De aanwerving van vrijwilligers Is nu herbegonnen ,~,
er z ij n reeds 1000 aanvragen - en de dienst van de 15
maanden voor miliciens die sommige Iuncties waarnemen
bij de Zeemacht en bij de Luchtmacht werd opriieuw inqe-
vocrd met volledig sucees.

Andere punten van het h erstructurer'in qsplan, zoals het
teruqtrekken van de dekkingstroepen en het overbrenqen
van een brigade uit Duitsland naar Leopoldsburg, moesten
wegens de gebeurtenissen in Tsjechoslowaki]e verdaagd
worden.

Er zij onderstreept dat de beperkte stijging van de be-
grotingskredieten geenszins te wijten is aan een werkelijke
verhoging van bijkomcnde defensicmiddelen. Zoals voor-
heen wordt de Belgische defensie-inspanntnq gehandhaafd
op arnper 3 à 3,5 % van hct Bruto Nationaal Produkt en
dit ofschoon de gemiddelde N. A. ,V. O.-biJdraÇJe meer dan
5 % bedraaqt,

In verhoudinq tot de globale rijksuitgaven vertonen de
militaire uitgaven evenmin een groeitendens, integendeel, zij
liepen terug van 12 % in 1968 tot minder dan 9 % in 1969.
Het ritme zelf van hun j aar lij kse aangroei ligt steeds be-
neden het peil van de stijging van de staatsuitgaven in het
alqemeen. Ondanks een schijnbare financiële verzwaring
in volume. waren er vanzelfsprekend interne besparingen
nodig om de last van de zo noodzakelijke kwalitatieve aan-
passing te kunnen draqen.

Men heeft af te rekenen met een hoge kostprijs die te
wij ten is aan de veroudering van het huidige beroepsper-
soneel, Meer dan de heHt is ouder dan 35 [aar en 20 % is
zelfs ouder dan 45 jaar. Dat vcreist al te aanzienlijke per-
soneelsuitgaven. Wellicht kan de door de Regering besliste
mobiliteitsregeling in 1969 hieraan enige verbetering bren-
gen.

Wellicht zalook in 1969 een eerste beperkte verjon-
aing van de kaders kunnen worden doorgevoerd.

Voor de Minister komt het er ultcindelijk op aan inzake
militair-e uitgaven tot volgende verhoudinq te komen;

SI % aan personeelsuitgaven,
28 % aan werkingsuitgaven;
21 % aan investeringsuitgaven.

Deze verhoudingen werden destijds tijdens de werkzaam-
hed en van de gemengde militaire commissie, wenselijk ge-
acht.

Ook de sociale toestand bi] het leger trekt de aandacht.

Voor onze troepen in Duitsland staan talrijke sociale
verwezenlijkingen met betrekking tot de [euqdproblemen
op het getouw, Ook 'inde toekenning van beperkte
sociale leninqen aan gehuwden wordt voorzien teri einde
de gezinnen die na een jarenlanq verblijf in Duitsland we-
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En 1969, l'armée s'apercevra pour la première fois qu'il
s'agit d'un proq rarrune charqé, qui peul". entraîner bon
nombre de conséquences dèsawéables pour le personnel inté-
ressé,

En effet, l'exécution du programme ~ dissolution de la
16" et de la 180 brigade, dont certaines unités seront ver-
sées dans les forces de défense de l'intérieur (12" bataillon
de Ligne à Spa, 3" Cyclistes à Lombardz ijdc] , ainsi que le
transfert de Belgique en Allemagne de certaines unités des
forces d'Intervention - entraînera nombre de mutations et
de déménagements.

Le raj eun issement et l'amélioration de la qualilicatlon
du personnel de la for-ee d'intervention et des forces de
défense de l'intérieur avaient par ailleurs été rendus impos-
sibles à cause des mesures d'économie prises par le
Ministre de la Défense nationale de l'époque: blocage des
recrutemen ts de jeunes volon taires et su pprcssion des
15 mois de service pour certains miliciens.

Le recrutement de volontaires a repris ~. dès à présent
il y a déjà 1 000 demandes - et le service de 15 mois
pour les miliciens assuman t certaines fonctions à la foree
navale et à la force aérienne a été réinstauré avec plein
succès.

D'autres points du plan de r-estructuration, tels que le
retrait des troupes de couverture et le transfert d'une bri~
gade d'Allemagne à BourÇT~Léopold, ont dît être reportés
en raison des événements de Tchécoslovaquie.

Il convient de souligner que les augmentations limitées
des crédits budgétaires ne sont nullement dues à un
accroissement réel de nos moyens de défense. Tout comme
les années précédentes, l'effort de défense de la Belgique
demeurera fixé à 3 à 3,5 % à peine du Produit N ational
Brut, encore que la moyenne des contributions des autres
pays de l'O. T. A. N. se situe aux environs de 5 %'

Par l'apport aux dépenses globales de l'Etat. nos dépen-
ses militaires ne térnoictnent pas davantage d'une tendance
à la hausse : elles tombent, au contraire, de 12 % en J 968
à moins de 9 % en 1969. Le rythme même de leur accrois-
sement annuel se situe toujours en dessous des dépenses
de rEt"t en général. Il est clair, par conséquent, qu'en dépit
d'un accroissement appar-ent du volume budgétaire, de
sérieuses économies internes ont été nécessaires afin de
permettre les adaptations qualitatives indispensables.

Nous subissons de sérieuses augmentations de coûts en
raison du vieillissement du personnel de carrière actuel.
Plus de la moitié de celui-ci est âgé de plus de 35 ans et
20 % dépasse les 45 ans. Les dépenses de personnel qui en
découlent sont donc trop importantes. Peut-être le régime
de mobilité décidé pal' le Gouvernement apportera-t-il, en
1969, quelque allègement de ces charges,

Un premier- rajeunissement limité des cadres pourra pro-
bablement être réalisé en 1969.

Pour le Ministre, il s'agit, en fin de compte, d'obtenir,
en matière de répartition des dépenses militaires, la pro-
portionnalîté: suivante :

51 % en dépenses de personnel:
28 % en frais de fonctionnement;
21 % en investissements,

A l'époque, ces proportions furent jugées souhaitables par
la Commission militair-e mixte.

Le Ministre a déclaré ensuite que la situation sociale à
l'armée retient également son attention.

Pour nos troupes en Allemagne, de nombreuses réalisa-
tians sociales relatives au problème de la jeunesse sont
actuellement à l'étude. L'octroi de prêts soc iaux limités aux
militaires mariés est également envisagé, afin de permettre
aux familles qui, en raison de la restructuration, retournent
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qcns de restructuratie naar België wordcn overgebracht, in
st aat te srellen zich een minimum uitrusting a an te schaffen.

In sarnenwerkinq met cie Ministers van Nationale Opvoc-
ding zal bovenclien vanaf 1969 een aanzienlijke inspanning
worden rredaan op het sruk van scholenbouw voor cie
belgisc he kinderen in Duitsland,

Het gaat immers orn een gemeenschap. een gedeelte van
ons volk, (104 000 mensen}, waarvan de ene helft beroeps-
militairen zijn en de ancien: helft miliciens.

Het int el lecrueel peil alsmede de morele en matertële
standinq van die miliciens verbetert telkenjare. El' wordt
een inspanninq gedaan om de soldi] , de huisvesting , het
onthaal, de menselî jke verhoucling, de opleidinqsmethodes
en het tuchtreglement voortdurcnd aan te passen en te
verbeteren.

Wat l1U met de beroepsvrijwilligers ? Wij hebben er
steeds meer nodig en we zullen ze niet krijgen zolang we
geen bctere verqocdiriq kunnen aanbieden en zolang wij er
niet in slaq cn de militaire betrekkingen bij de bevolking
te revaloriseren.

Ten aanz ien cie Vlaamse bevolking zal het in dit ver-
band bovendien nodig zijn gezonde taalverhoudinqen in
het kader tot stand te brengen,

Bij de onderofficieren is de toestand reeds gezond te
noem en. De maatregel waarbij elk jaar 60 % vlaamstaliqen
en 10 % Iranssprekenden tot cie Militaire School worden
toegelaten rnoet uitcindelijk evenwicht bij de officteren
brengen.

Terloops wijst de Minister op de gunstige stu d ieui ts la-
gen in de Militaire School: slechts 18 % mislukkingen bij
het beëtndiq en van de studies terwijl aan de universiteiten
reeds in het eerste jaar 30 % mislukkingen vastgesteld
worden .

Dit gl!nstig resultaat bij de Militaire School is te wijten
aan het ingangsexamen, het bestaan van een internaat, de
medewerking van de beste studenten, eminente professorcn
en 60 rcpetitors. De zekcrheid die men heeft dat men bij
welslagen een betrekking zal vindcn speelt eveueens een
grote rol. Terloops zij erop gewezen dat tlmns 35 % van
de studenten uit arbeidersgezinnen komen.

De Minister bevestigt dat overal in het leger het thans
zo is dat cie onderofficieren, de korporaals en cie soldaten
in hun moedertaal bevolen worclen. Dat gebeltrt meestal
door offici eren met dezelfde moedertaal al s hun onder-
geschikten en sorns nog door offtcieren. die het doen
in de tweede taal, die ze dan voldoende kennen. Volqens
de Minister is het evenwel noodzakelljk dat aan officieren
die per Iect tweetalig zijn de mogelijkheid wordt gegeven
OlIl eenheden van een andere taal dan de hunne te bevelen.
Zelfs in federale staten met meer dan êén taal 'is dat zo.

Bij de hogere officieren heeft men nog steeds af te reke-
nen met het feit dat de meerderheid van degenen die nu
voor hogere [uncties in aanmerking komen, franstalig van
afkomst of Vlamingen zijn die hun studies in het frans
hebben qedaan.

De Minister herinnert aan de vrocqcr aangekondigde
maatregelen cm ook hier de verhouding te verbeteren,

Vroeger was het zo dat de grote meerderheid van degenen
die de olficiersloopbaan kozen Iransspreken d was. En ter-
wijl de verhoudingen tussen vlamingen en Iranstaliqen in
het leger, zoa ls ook tussen de twee bevolkingsgroepen, steeds
meer in het voordeel van de vlamingen uitvalt, is het aantal
hogere of Iicier en dat in aanmerking komt voor belangrijke
functies nog stceds veel groter bij de franstaligen dan bij
de vlam in qen.

Er dienen onverwi jld maatregelen getroffen te worden
O1n ook hier tot een hillijke verhouding te komen.

De Minister hoopt dat de kans orn op vervroegd pensioen
te gaan zonder verlies van wedde - het desbetreffend
wetsontwerp is klaar en een onderzoek heeft uitgewezen dat
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en Belgique après un sejour de plusieurs années en Alle-
ruaqne, de se procurer un équipement minimum,

De plus, un effort important sera fait à partir de 1969,
en collaboration avec les Ministres de l'Education nationale,
en matière de construction d'écoles au profit des enfants
belges en Allemagne.

Il s'agit en effet d'une communauté, cI'une partie de notre
population (104 000 personnes), pour moitié des militaires
de carrière, pour moitié des miliciens.

Le niveau intellectuel ainsi que le standing moral et maté-
riel de ces miliciens s'améliorent d'année en année. Un
effort est accompli en vue d'adapter et d'améliorer sans
cesse la solde, le logement, l'accueil, les relations humaines,
les méthodes d'instruction et le règlement de discipline.

Et en ce gui concerne les volon talees cie carrière 7 11 en
faut davantage, mais nous ne les obtiendrons pas tant que
nous ne pourrons leur offrir une meilleure rémunération, ni
tant que nous ne parviendrons pas à valoriser les emplois
militaires aux yeux de la population,

A cet égard, il importe en outre, en ce qui concerne la
population flamande, d'assurer une saine proportion lin-
guistique dans l'ensemble du cadre,

Dans le corps des aous-off ic iers, la situation peut déjà
être qualifiée de saine, La mesure visant à admettre chaque
année il l'Ecole militaire 60 % de flamands et 40 % de
francophones doit permettre d'assurer finalement cet équi-
libre dans le corps des officiers,

Incidemment, le Ministre a souligné les résultats favo-
rables des études à l'Ecole militaire: 18 % d'échecs à
peine à la fin des études, alors que dans les universités on
enregistre, dès la première année, 30 % d'échecs. Ces résul-
tats favorables obtenus à l'Ecole militaire sont dus à
l'examen d'entrée, l'existence d'un internat, la colla-
bora tian des meilleurs élèves, de professeurs éminents et
de 60 répétiteurs. La certitude de trouver un emploi en cas
de réussite joue également un rôle important. Le Ministre
a souligné en outre qu'il apparaît qu'actuellement 35 %
cles élèves de l'Ecole militaire sont issus de familles de tra-
vailleurs.

Le Ministre a confirmé qu'actuellement, partout dans
l'armée, les sous-officiers, les caporaux et les soldats
sont commandés dans leur langue maternelle, Ceci se fait
par des officiers qui, la plupart du temps, ont pour langue
maternelle celle de leurs subalternes, Parfois encore, il s'agit
d'officiers qui commandent dans leur deuxième langue, dont
ils ont alors une connaissance suffisante. Le Ministre estime
néanmoins nécessaire que les officiers parfaitement bihn-
gues aient la possibilité de commander des unités d'une
autre langue gue la leur, C'est le cas même dans des Etats
fédéraux multilingues.

Pour les officiers supérieurs, il convient encore toujours
de tenir compte dl! fait que la majorité cie ceux qui sont
actuellement en ordre utile de promotion sont Iran-
cophones d'origine ou sont des Flamands gui ont accompli
leurs études en français.

Le Ministre a rappelé les mesures annoncées précédem-
ment en vue d'améliorer l'équilibre à ce niveau,

Auparavant, une grande majorité de francophones choi-
sissaient la carrière d'officier, Or, tandis gue la proportion
entre Flamands et Francophones à l'armée, de même qu'en-
tre les deux groupes de: population, penche de plus en plus
en faveur des premiers, le nombre d'officiers supérieurs en
ordre utile pour une fonction importante est encore toujours
plus élevé parmi lees Francophones que parmi les Flamands.

Des mesures s'imposent sans retard afin d'atteindre un
équilibre juste sur ce plan également.

Le Ministr-e espère que la faculté de prendre une retraite
anticipée sans perte de traitement - le projet de loi y
relatif est prêt et, selon une enquête, suscite un large intê-



de bebngstelling hieromtrent bij de hetrokken officieren
groot is - daartoe zal bijdragen. Een gelijkaardig resul-
taat kan worelen verwacht van de moqelijkheid die ten
gunste van de hulpofficieren wordt overwogen en waarbij
deze de kans zu llcu kr ijqen, ua examen. tot de grand van
majoor bevordcrd te worden.

De Minister hoopt aldus te hebben aangetoond d at er
heel wat vcranclercl en verbetcrd is bij onze strijdkrachten.

Hij hoopt dat de commissieleden zullcn medewerken
opdat de geplande hervonningen op cen doeltreffende
manier zouden k unnen gerealiseerd worden.

JI. Analyse van de begroting van 1969,

Mede dank zij de voor 1969 aangevraagde finan ciêle
middelen zal in een eerste Iase de herstructurering gedeel-
telijk kunnen worden gerealiseerd,

De gewone beqrotirur.

De gewone begroting voor 1969 bedraagt 19766 miljoen
frank wat in verqelijkin q met de oorspronkelijke begroting
van het vorige ja ar te weten 17920 rniljoeri frank, een stij-
ging van J 810 miljoen frank of circa 10,3 90 zou doen
veron derstcllen. Bij deze vergelijking moet echter rekening
worden gehouden met zekere transferten alsmede met de
uitgaven voor sociale prcqrammatie en voor technische
militaire bijstand die th ans voorz ien zijn in de be qro-
ting voor 1969 maar die: niet in de initiale begroting van
1968 voorkomen.

Op deze basis berekend, beliep de oorspronk elijke heqro..
ting van 1968 19700 mîljoen en bedraagt zij aldus 1969
20 515 miljoen frank dit is een werkelijk verschil van slechts
815 miljocn of een ve:rhoging van arnper 4,1 %'

Wat betreft bepaalde « statione:ringsuitgaven van onze
trcepen in Dultsland s die sedert 1968 opnieuw onder de
buitengewone uitgaven voor kornen. werden de aanvecht-
bare en betwiste gedeelten ervan met narne deze die betrek-
king hebben op de: 235 miljoen voor verwijderinqsverqoe-
ding en 114 miljoen voor bezoldigingen van het burge:rlijk
wcr kliedenpersnn eel opnie:uw vanaf 1969 in de gewone:
uitq aven opgenomen. Van de ± I 500 miljoen die in 1968
op de buitengewone: begroting we:rden uitqetrokk en , schic-
ten er in 1969 slechts 749 mlljoen over.

De personeelsuitqeoen,

Het aandeel van de personeelsuitgave:n beloopt 12 9J9
miljoen frank voor 1969, ten overstaan van 12 2J8 miljoen
in de oorspronkelijke begl'Oting van 1968, re:kening hou-
dend, in deze vergelijking met de sociale programmatie en
de uitgaven van de technische bijstand. De begroting voor
1969 stijgt dus in feite met 701 miljoen frank of met circa
5,7 %' Deze stijging is hoofdzakelijk te wijten:

~ aan de hoge:re uitqave voor sociale proqrammatie :
± 300 miljoen meer dan in 1968;

- aan de: kosten die voortvloeien uit de: verouderinq van
he:t beroepspsersone:el, ingevolge een niet-uitqevoerde mobi-
liteit in 1968, daar waar bij het opmaken van het initiaal
budget van dit jaar rekening was gehouden met een derqe-
lijke mobiliteitsmaatregel van nagenoeg J 600 : ± 276 mil-
joen:

~ aan de aanpassm q van de kinderbijslaqen op 1 april
1968, waarrnee 'in de a anvarikclljke begroting van 1968
geen rekeninq werd gehouden: ± JO miljoen:

_ aan de aanpassing van het geldelijk statuut van de
beroepskorporaals en -soldatcn, ten cinde tot gelijkwaardig-
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rèt parmi les officiers intéressés - y contribuera, U n résul-
tat analogue: peut être attendu de la faculté envisagée en
Faveur des officiers auxiliaires, laquelle leut' permettrait
d'être promus, après examen, <Hl wade de major.

Le Ministre il exprimé l'espoir d'avoir pt! montrer de la
sorte que bien des choses évoluent et s'nméliorent au sein
de: nos Forces armées.

Il a souhaité que les membres de la Commission contri-
buent à réaliser, de manière e.fficace., les réformes envi-
sagées,

11. Analyse du budget pour 1969.

Grâce: en partie aux moyens financiers sollicités pour
l'année 1969. la restructuration pourra, dans une première
phase, être réalisée parttellernent,

Le budget ordineire,

Le budget ordinaire pour 1969 s'élève à 19766 millions
de francs, ce qui, comparativement au budget initial de
l'année prêcédente, c'est-à-dire 17920 millions de francs,
ferait supposer une augmentation de 1 840 millions de
francs ou d'environ 10,3 %' En établissant cette comparai-
son il faut cependant tenir compte de certains transferts
ainsi que des depenses de: programmation sociale et d'assis-
tance technique militaire actuellement prévues au budget
pour 1969 mais n'apparaissant pas at! budge:t initial pour
1968.

Calculé sur cette: base, le budget initial pour 1968 s' éle~
'l'ait à 19 700 millions, tandis que celui pour 1969 atteint
ainsi 20525 millions, ce qui ne représente qu'une différence
réelle de: 815 millions. soit une augmentation de 4,1 % à
peine,

Pour ce qui est de certaines dépenses de stationnement
de: nos forces en Allemagne, inscrites à nouveau depuis 1968
parmi les dépenses extraordinaires, les points contestables et
contestés de celles-ci, c'est-à-dire celles qui se rapportent
aux J25 millions d'indemnités d'éloignement et aux
414 millions de traitements du personnel civil ouvrier
ont été à nouveau reprises parmi les dépenses ordinaires à
partir de 1969. Des quelque. 1 500 millions inscrits en 1968
au budget extraordinaire, il ne reste plus en 1969 que:
749 millions,

Les dépenses de: personnel,

La part des dépenses de personnel s'élève à 12939 mil-
lions de francs pour 1969 contre 12 2J8 millions dans le
budget initial pour 1968, compte tenu, dans cette compa-
raison, de la programmation sociale et des dépenses d'as-
sistance technique, En réalité, Je budget pou r 1969 aug-
mente de 701 millions de francs, soit de quelque 5.7 %'
Cette augmentation résulte principalement:

- d'un accroissement de dépense en vue de: la program-
mation sociale: ± JOO millions de plus qu'en 1968:

,- du coût des mesures découlant du vieillissement du
personnel de carrière, conséquence de la non-application
de la mobilité en 1968. le: budge:t initial pour cet exercice
ayant été calculé en tenant compte d'une telle mesure de
mobilité atteignant environ J 600 militaires ± 276 millions,

- de l'adaptation des allocations familiales au I'" avril
1968, dont l'incidence n'était pas prévue: au budget initial
pour 1968: ± JO millions;

- de l'adaptation du statut pécuniaire des caporaux et
des soldats de carrière en vue d'arriver à l'équivalence
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hcid te komen met analoqc berrekktnqen elie door rijksamb-
tcua rcn wordcn waarqenoruen ;L '15 miljocn:

- a<:111 de ver hoqinq mel 600 eenheden van het gemiel."
deld budqet tair effccnef inzakc beroepsrnilitairen (52 000 in
1969 t.o.v. 51400 in 1968) : ~t 60 miljoen.

Deze laatste maat'fe9el voorziet in de behoefte om voor
de eerste maal sedert jaren jonge kaders voor vrijwilliper-
schap op kortc terrni]n te rccrutercn. Daarbij is ook in
de mogelijkheid voorzien de technisclie Iunctles in België,
hoofdzakelijk voor de Zeemacht en de Luchtmacht toe te
vcrtrouwcn aan miliciens die vrijwillig h un diensttijd met
3 maanden verlengen.

Deze beperkte recrutering rnoet, als cornpensatie gelden
voor de nieuwe vrijstellinq en die op grond van 2 brocder-
diensten aari zowa t 2 000 miliciens werden verleend.

Zij moet bovendien het heengaan compenseren van het
pcrsonecl waarop de mobiliteitsregeling werd toeqepast,
Dit geldt voor naqenoe q 1 600 beroepsmilitairen die
weliswaar van een zekere leeftijd zijn doch een bepaalde
beroepskwalificatie bezitten en die overqaan naar de Rijhi.
war h t en naar burgerlijke Staatsdiensten waarvoor tot op
heden reeds meer dan 1 000 aanvragen door militairen
werden inqcdiend.

De personeelsuitgaven bevatten ook drie bijzondere cate-
goriëen van uitqaven te wetcn :

a) deze met betrekkin q tot de sociale proqrnmmntie welke
voor 1969 nagenoeg 435 miljoen belopen:

b) deze eigen a an de Technische Militaire Bijstand in
Congo, Rwanda en Burundi welke teruglopen van 97,5 mil"
joen in 1968 tot 84 miljoen in 1969. In deze bestaat
er een teridens orn het effectief voor deze hulp te ver.

.minderen. In dit vcrband zijn el' evenwel nog stceds
besprekingen met het Ministerie van Buitenlandse Zaken
aan gang;

c) deze eigen aan het toetenscheppeliik onderzoek welke
circa 311 miljoen belopen voor 1969 en voor de eerste maal
voorkomen op een bijzondere Sectie van de begroting.

De verdelinq van de totale personedsuitgaven van 12,9
miljard tussen de verschillende Krijqsmachtsdelen en orga"
nismen is de volqende :

[ <> ]

avec des emplois analogues occupés par des aqe nts civils
de l'Etat :± 4:5 millions:

~ de l'augmentation, à concurrence de 600 unités. de
]' effectif moyen prévu au budget des militaires de cmrii'rc
(52 000, en 1969, au lieu de 51 100, en 19(8) ; ~-L: 60 mil-
lions.

Cette dernière mesure répond à la nécessité de recruter,
pour la première fois depuis des années, de jeunes ca dre s
pour le volontariat à court terme. En outre est également
prévue la possibilité de confier en Belçlique, dans la Force
navale et la Parce aérienne principalement, les fonctions
techniques à des miliciens prolongeant volontairement leur
temps de service de trois mois.

Ce recrutement limité est destiné à compenser les excrnp-
tions nouvelles octroyées à quelque 2 000 miliciens, dispen-
sés parce que deux de leurs frères ont déjà a ccorn pli leur
service militaire.

En outre, il doit compenser le départ du personnel auquel
a été appliqué le régime de la mobilité. Il s'agit d'environ
1 600 militaires de carrière d'un certain âge il est vrai,
mais possédant une certaine qualification professionnelle et
qui passeur à la Gendarmerie et aux services civils de
l'Etat, auprès desquels, à ce jour, plus de 1000 demandes
ont déjà été introduites.

Les dépenses de personnel comprennent également trois
catégories particulières de dépenses, à savoir:

a) celles qui ont trait à la pt oqrnmmetion sociale et qui,
pour 1969, s'élèvent à quelque 435 millions;

b) celles qui sont propres à l'Assistance technique mrli-
taire au Congo, au Rwanda et au Burundi et qui sont
ramenées de 97,5 millions en 1968 à 84 millions en 1969.
En ce domaine, il existe une certaine tendance à la rëduc-
tian des effectifs affectés à cette aasitanc e. A ce sujet.
des négociations avec le Département des Affaires étran-
gères se poursuivent cependant encore à ce jour;

c) celles qui concernent la recherche scientijique et qui
s'élèvent à quelque 311 millions pour 1969; elles figurent,
pour la première fois, dans une section spéciale du budget.

La répartition du total de 12,9 milliards des dépenses de
personnel entre les forces armées et divers organismes est la
suivante:

7755 miljoen of 59 % ervan Force terrestre 7755 millions, soit 59 (jlo
2962 miljoen of 23 % ervan Force aérienne 2962 millions, soit 23 %

577 miljoen of 4,5 % ervan Force navale ... 577 millions, soit 4,5 %
Recherche scientifique 311 millions. soit 3,2 %'

311 miljoen of 3,2 % ervan

Landrnacht
Luchtmacht
Zeemacht
Wetenschappeliik onder-

zoek . ..
Ministerie, Hoofdbestuur

en gemeenschappelijke
orqanisrnen ,,,...... 1 334 miljoen of 10,3 % ervan

In grote trekken betekent deze verdeling een statua-quo
ten overstaan van 1968.

De urerkin qstzlrqeoen.

Met inachtneming van zekere transferten en rekening
houdend met de uitgaven voor technische bijstand belopen
deze werkingsuitgaven 7576 miljoen voor 1969, ten over-
stan van de 7468 iniljocn die voorzien werdcn in de initiale
begroting van het vorige jaar. Dat maakt een miniem ver-
schil van 108 miljoen, of een stijging met 1,5 %'

Ministère, Administration
centrale et organismes com-
muns 1334 millions, soit 10,3 %

Dans ses grandes lignes, cette répartition représente un
« statu qUO» par rapport à 1968.

Dépenses de fonctionnement.

Cam pte tenu de certains transports et des dépen ses en
faveur de l'assistance technique, ces dépenses de fonction-
nement s'élèvent à 7576 millions pour 1969, contre 7468
millions prévus au budget initial de l'exercice précédent.
Ceci représente une différence minime cie 108 millions, soit
une augmentation de 1,5 %'



Ingevolge de stij~Jin8 van personcelsuirqave n en de aan-
zienlijke inspanninq inzake investerinqen. dienen de uitqa-
ven derhalve op h et niveau V1\n 1967 en 1968 gehandhaafd
te worden.

Dit betekcnt dat de functionering nog stced s op een laag
peil client gehouden te worden en dat er nog strcriqe
bcperkinqcn hest aan op het qcbied van de wederopröepln-
gen, van de opleiding en training en inz ake het volume van
de oorlogstocks.

Men mag daarbij evenrnin uit het oog verliezen dat deze
werkingsuitgaven ook belanqrijke uitgaven met een lourer
Hscaal karakter omvatten die teruqvlocicn naar de Schat~
kist.

Dit is ondermcer ook in 1969 het geval voor de aankopen
van brandstoffen : 80 % van de kredieten of nagenoeg
800 miljoen worden in de vorm van taksen aan de Staat
teruggestort.

Voor 1970 stelt zich bovendien nog h et probleem van de
Belasting op de Toegevoegde Waarde waarvan reeds kan
gezegd worden dat met de weerslag ervan geen rekening
werd gehouden bi] het opmaken van de huidige begroting
van Landsverdediging.

De investerinqen,

a) Er werden 3,5 miljard vastleggingskredieten aange~
vraagd die sarnen met bepaalde overdrachten van het vorige
jaar moeten toelaten in 1969 een investeringsprogramma te
realiseren van circa 4,1 miljard F. Ten overstaan van het
jaar 1968 tijdens hetwelk 10,6 miljard geïnvesteerd wer-
den, is er dus een vermindering van 6,5 miljard, Dit verschil
spruit uitsluitend voort uit het in 1968 gesloten contract
betreffende de gevechtsvliegtuigen, zodat kan gezegd wor-
den dat, afgezien van deze belangrijke post, in 1969 het
volume aan investerinqen tij dens deze jaren nagenoeg op
het zelfde peil van :±: 4 miljard is gebleven, Er zij even-
welonderstreept dat het programma voor 1969 nog voor
de helft ervan (d.i, voor ± 2 miljard) betrekking heeft op
de twee vroeger afgesloten grote proqrarnm a's betreffende
de pantserwagens en de gevechtsvliegtuigen, Voor de tanks
gaat het om de nodige oorlogsmunities en zekere technische
apparaturen, inzake stabilisatie en bestuurbaarheid.

Inzake vliegtuigen, gaat het om de laatste aankoop van
een Iacultatieve tranche van 18 vliegtuigen. De keuze van
het type werd gereserveerd in het basiscontract van vorig
jaar en de beslissing m.b.t. die keuze moet kortelings door
de Regering worden genomen.

Oprnerkelijk is wel dat het normale programma inzake
courante moderniseringen van de uitrusting en inzake infra-
structuurwerken aan de militaire gebouwen slechts 900 mil-
joen bedraagt, dit is circa 400 miljoen F minder dan in 1968.

De verklarin g hiervan is te vinden in het Ieit clat de
Minister qeen risico's wil nernen ten aanzien van deIatere
betalingsl~iddelen. Men mag inderdaad n iet uit het oog
verliezen dat er in de [aren 1969 en 1970 nog zeer aan-
z ien lijke betalingsmiddelen zullen nodig zijn om de grote
proqramrnas inzake de tanks en de vliegtuigen, hij voor-
n'mg te kunnen dekken.

Ten slotte zij inzake vastleggingen nog aangestipt dat
voor het jaar 1969, in een provisioneel kred iet van 529 mil-
joen is voorzien ten einde eventueel met de vernieuwing van
4 escortschepen voor onze Zeemacht te kunnen aanvangen.

De beslissing in deze client evenwel, nog vooraf door
de Regering genomen te worden alvorens er sprake kan zi]n
van enige uitvoering van dit programma.
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Par suite de Lmg1llent<ltion des dépenses de personnel et
de l'effort considérable consenti clans le domaine des inve s-
tissements. les dépenses doivent être maintenues ù leur
niveau de 1967 et de 1968.

Ceci signifie que l'activité doit rester réduite et que des
restrictions sévères doivent être maint enue s en CC" qui con-
cerne les rappels, l'instruction, l'entraînement et le volume
des stocks de guerre,

Il ne faut pas non plus perdre de vue que ces dépenses
de fonctionnement comprennent également des dépenses
importantes de nature purement fiscale, dépenses qui retour-
nent au Trésor.

C'est notamment le cas, en 1969 également, pour les
achats de carburants: 80 % des credits qui y sont destinés
- soit quelque 800 millions - sont reversés à l'Etat SOttS
la forme de taxes.

Pour 1970, il se pose encore le problème de la taxe sm
la valeur ajoutée; il convient de dire, dès maintenant, que
l'incidence de cette taxe n'a pas étê envisagée lors de I'éra-
blissement du présent budget de la Défense nationale.

Les investissements,

a) II a été demandé 3,5 milliards de crédits d'engagement,
lesquels, ajoutés fi certains reports de l'exercice précédent,
doivent permettre de réaliser en 1969 un programme cl'in-
vestissemcnts d'environ 4,1 milliards de francs, Pal' rapport
à 1968, année au cours de laquelle 10,6 milliards ont été
investis, on enregistre donc une réduction de 6,5 milliards,
Cette différence resulte uniquement de la signature, en
1968, du contrat portant sur les avions de combat, de
sorte qu'il est permis de déclarer qu'en 1969, abstraction
faite de ce poste important, le volume des investissements
se maintient pour les deux années au même niveau de
quelque 4 milliards. II importe toutefois de souligner
que le programme pour 1969 se rapporte encore pour moi-
tié (soit ± 2 milliards) aux deux grands programmes anté-
rieurs relatifs aux chars et aux avions de combat. Pour ce
qui est des tanks, il s'agit des munitions de guerre néces-
saires et de certains appareillages techniques in dispensables
à leur stabilité et à leur manœuvrabilité.

En ce qui concerne les avions, il s'agit du dernier achat
d'une tranche facultative de 18 avions, Le choix du type
avait été réservé, l'année dernière, dans le contrat de base,
et à ce sujet le Gouvernement devra incessamment prendre
une décision définitive,

Il y a toutefois lieu de noter que le programme normal
de modernisations courantes de I'èquipern ent jet des rra-
vaux d'infrastructure des bâtiments militaires ne s'élève
qu'à 900 millions, c'est-à-dire à quelque 400 millions de
moins qu'en 196&,

Ceci s'explique par le fait que le Ministre n'entend pas
prendre de risques au sujet des moyens de paiement ulté-
rieurs. En effet, il ne peut être perdu de vue qu'au cours
des années 1969 et 1970 des moyens de paiement très con-
sidérables seront encore nécessaires en vue de pouvoir,
comme il se doit, couvrir en priorité les importants pro qram-
mes relatifs aux tanks et aux avions de combat.

Enfin, en matière d'engagements, il convient de signa-
ler encore que le budget pour 1969 prévoit till crédit pré-
visionne! de 529 millions en vue cl'entamer éventuellement
le renouvellement de 4 escorteurs affectés fi la Foree
navale.

La décision en ce domaine doit toutefois encore être
prise par le Gouvernement qu'il ne puisse être question d'une
quelconque exécution de ce programme.



b) VVHt de beta lingsmiddelen betrcft. werden er voor 1969
zowat 6,2 nuljard ordona ncerrnqskre diet cn qevraaqd. zodat
de Huanctcrinqsmoqelijk hcdcn nn qen oeq op een zelfde ni-
veau liggen a ls voriq [aar. Meer dan 73,5 % ervan of
4,1milj<lrd wllen schulden dekkcn waarva n 3 milja rd voort-
spruitcn uit de vrocqere contracten betrcflende tanks en
vlieqtuiqcn .

Voor de rest diencn z ij , zoa ls qebru ikelij k, normaal in te
staan voor de beperkte nieuw e vastle qqinqsproqramrna's
van 19fi9 zelf.

c} Ten overstaan van de bcstaand e schuldcn op de hui-
tengewone u it qavcn. mua kt het voorgestelde investcrinqs-
programma het mogelijk de totale schuld die op I januari
1969 nog 12,6 rniljard bedroeg, in 1969 te verminderen
met circa 2 miljard en deze aldus op slechts 10,7 miljard te-
rug te brengen op 1 januari 1970.

Dit schuldvolurne is nog steeds en voornurn clijk te wijten
(lan de grote proqrarnma's inzake tanks en vliegtuigen die
nagenoeg 8,8 miljard frank van deze schuld uitrnaken.

Het militnir domein .

Volledigheidshalve zij aangestipt dat de voorgenomen
restructurntie eveneens weerslaq zal hebben op het beheer
van het onroerend patrimonium van het departement van
Landsverdedtqinq.

Volle aandacht wordt besteed aan de rationalisatie van
het militair domein o.m . door verriieuwmq en moderniserinq,
door het tot stand brengen van gegroepeerde coruplexen,
waarbij teve ns, zoveel als enigzins mogelijk is, rekening
wordt gehouden met de rechtmatige eisen op gebied van
stedebouw en ruirntelijke onlening.

Dit alles leidt enerzijds tot eeri pohtiek van wederbeleq-
ging der ont van qsten, geboekt door afstund van voor het
departement nog noodzakelijke onroerende goederen en,
anderzijds tot de overdrachr van tal van irnmobiliên aan
de Domeinen waarvan de opbrengst volledig tcn goede
komt aan de Schatkist.

Er zij opqemerkt dat hedoelde poht iek volkoinen in ovcr-
eenstemming is met de door de Regering bij de Kamer
van Volksvertegenwoordigers ingediende am endementen
op het ontwerp van dominiale wet (Stuk 224/2 (1968-1969,
van 30 dccernber 1968).

Van 1946 tot 1968 werden ten behoeve van de Schatkist
meer dan 1500 ha (gemiddeld ± 65 hay jaar ) waarvan
waarde meer dan 1 700 miljoen bedraagt (gemiddeld
± 74,5 mlljoeny'jaar ) aan de Domeinen overgedragen.

Zelfs in dit jaar 1969, tijdens hetwe:lk het wegens de
weerslaq van de voorgenomen reatructuratie moeilijk
wordt om met zekerheid de nier meer noodzakelijke on-
roerende goederen aan te duiden, neemt de Minister zich
nog voor onroerende goederen met een totale oppervlakte
van :cL 53 ha en een waarde van nagenoeg 40 mil joen.
aan de Dorneinen over te maken,

De Minister geeft de verz ekerinq d at zijn departement
ook in de toekomst aan dezelfde politiek zal getrouw
blijven.

Mede dank zij dit omvangrijk technisch overzicht zullen
de leden het programma dat Laridsverdediqinq zich voor-
ncem t in 1969 te vcrwezcnlijken, betel' leren kennen. HeL
is geen groots programma doch en realistisch proqra mrna
dat, binnen de beperkte middelen, die sedert jaren aan
Landsverdediging werden toeqewezen. een cerste, voor-
zichtige en beredcneerde stap vormt naar ceri eindobjectief,
waarvan de verwezenlijldng de essentie zelf is van een ma"
derne Strijdmacht die aldus volledig de verwachtinq en zal
kunnen inlosscn die de Natie in haar stclr.
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b) En ce qui concerne les moyens de paiement, quel-
que 6,2 milliards de crédits cl'ordonnancement sont de-
mandés pour 1969, de sorte que les possibilités financières
se situent à un niveau à peu près égal il celui de l'année
précédente. Plus cie 73,5 % de ce montant, soit 4,4 m il-
liards, sont destinés £111 paiement de dettes; sur ce total,
3 milliards l'éwltent de contrats antérieurs ayant trait
aux tanks et aux avions.

Le reste est destiné, comme cela se fait habituellement,
aux nouveaux programmes d'engagements pour l'année
1969 même.

c ) Quant aux dettes existantes prévues aux dépenses
extraordinaires, Je programme d'investissement préconisé
permet de réduire en 1969 d'environ 2 milliards la dette
totale, qui se montait encore à 12,6 milliards au l er- jan-
vier 1969, et de la ramener ainsi à 10,7 milliards au
lor janvier 1970.

Ce volume de la deite doit être imputé essentiellement
<lUX importants programmes relatifs aux chars et aux avions,
ces programmes représentent près de 8,8 milliards de francs
de la dette.

Le domaine militaire.

Pour être complet, il faut signaler que la restructuration
envisagée aura des répercussions tout aussi profondes sur
la gestion du patrimoine immobilier du Département de la
Défense nationale,

Toute l'attention se portera sur la rationalisation du
domaine militaire, notamment par des rénovations et moder-
nisations et par la création de complexes groupés, tenant
compte, autant que possible, des légitimes impératifs vala-
bles en matière d'urbanisme et d'aménagement du territoire.

Tous ces éléments entraînent, d'une part, une politique
de réinvestissernent des rentrées résultant de la ces-
sion de biens immeubles encore nécessaires au Dépar-
tement et, d'autre part, le transfert de bon nombre
d'immeubles aux Domaines, le Trésor bénéficiant de l'in-
tégralité du produit de ce transfert.

Il y a lieu de noter que la politique en question est en
parfaite concordance avec les amendements à la loi doma-
niale présentés par le Gouvernement à la Chambre des
Représentants (Doc. n° 224/2, session 1968~1969, en date
du 30 décembre 1968),

De 1946 à 1968, plus de I 500 hectares (en moyenne
± 65 hectares par an) d'une valeur de plus de I 700 mil-
lions (en moyenne ± 74,5 millions par an) ont été trans-
férés aux Domaines.

Même au cours de l'annèe 1969, pendant laquelle l'inci-
dence de la restructuration envisagée rend difficile d'in-
diquer avec certitude les biens immeubles qui ne seront
plus nécessaires, le IVfinistre se propose de transfé-
rer encore aux Domaines des biens immeubles couvrant une
superficie totale de ± 53 ha et représentant une valeur de
quelque 40 millions.

Le Ministre donne l'assurance qu'à l'avenir également
son Département restera fidèle à cette politique.

Ce vaste aperçu technique suffit certainement déjà à
mieux faire connaître le programme que le Département de
la Défense nationale se propose de réaliser en 1969. Il ne
s'agit nullement d'un programme grandiose, mais d'un pro-
gramme empreint de réalisme et se situant dans le cadre des
moyens limités attribués depuis des années à la Défense
nationale, programme constituant la concrétisation d'une
première étape, à la fois prudente et réfléchie, vers un
objectif final, dont: la réalisation constitue la raison d'être
même d'une Force armée moderne, laquelle peut de la sorte
répondre pleinement aux espoirs gue la Nation entière met
en elle.



De Minister t wij Ie lt er niet aan dat de leden bij de be-
oorelelinfJ van de bcgrotinH van het Ministerie van Lands"
verdediginu voo r 1969 rckcninq zullcn houdcn met de ge-
plande verrueuwinq en met de nakcnrlc hcrvorrninq van
onze Strfjdkrachten.

R ALGEMENE BESPREKING,

1, Politieke vraaqsrukken.

ct ) Hers 'ructurcrirursprcujrammo,

Vraag:

Ecn lid , die ni et kan aanw cz iq zijn bij de bespreking in
de opcrib.irr, ve1'8<1derin\1 houdt eraan in de Cornmissie zich
akkoord te v erk laren mel hct door de Minister gevoerde
defensiebeletd.

Onze Belgi'sche strijdkrachten die in dienst sraan van de
N. A. V. O. moeren ccn structuur krihlen die aangepast is
aan de strategie van deze verdragsorganisatie.

Hct strategisch concept van de N. A. V. O. is nier nieuw,
en bl ijkt, w a t F,'ankrijk er ook over moue denk en, nog
steeds geldig en afd oende : naast de afsch nkkinq door
atoomwap ens zijn ook manschappen en convention ele
wapens nodig om, bij gelijk welke aa nval of crisis, de pas-
sende repliek Ie kunn en geven en mcteen de nodige « tijd
tot nadenken » te hebben om een catastrofe te verrnij den.

Het is daarbij d uidclijk dat de opd racht van de
N. A. V.O. veraridert met de wisselende internationale
politieke omstandigheden en in 1969 n iet meer dezelfde kan
zijn als in 1959.

Wij m oet en nog steeds aan onze veiligheid denken - de
gebellüenissen in 1968 op 300 km van onze grenzen -
bewijzen dar - maar ook aan de toepassing van artikel 6
van het Noord-Atlantisch verdrag; inkrimping van de
bewapening door de ondertekening van het non-prolife-
ra tieverdruq i.v.rn. de atoorn wapens en door an der e soort-
gelijke initiatieven.

Wijstaan voor een dubbele taak: orqanisatie én van de
vrede én van onze veiligheid.

Antwoord:

De Mïn ister kan alleen zeggen dat hij· deze zienswijze
deelt en dat hij zijn beleid daarop af stemt.

Vraag:

Een ltd meen t ,dat de voorqerrornen herstructurerm q van
de strtjdk rach ten uit e en dubbel oogpunt beoordeeld dient
te worden, num elij k :

_ op het huitenlandse vlak wat de weerslag ervan
betekent t.o.v. de N. A, V, O.;

.- op het binnenlandse vlak. wat cie toepassing van cie
maatreqelen op de structuur en de getalste-rkte van onze
ccnh eden hctr efr.

Hij is van oordeel dat het huidige hervormingsprogramma,
op cnkele wijzigmgen na wat betreft de logistieke dien-

sten ~ in grote trckkcn overeenkomt met hel restructu-
ratieplan van de voriqe Minister van Landsverdediging.
Hij vrcest echter dat de cvolutie n aar een heroepsleqer, die
voor hem de goede oplossing is, zeer bemoeilijkt zal wor-
den indien de nodige budgettaire middelen niet verleend
wordcn.
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Le Ministre ne doute pas que dans l'examen du budget
du Ministère de la Défense nationale pour 1969 les membres
tiendront compte de la rénovation projetée et de la réforme
imminente cie nos Forces armées.

B. DISCUSSION GENERALE.

I. Problèmes politiques.

a) Programme de restructuration.

Question:

Un membre qui ne pourra être présent en séance
publique a tenu à se déclarer d'accord. en Commission,
sur la politique de défense appliquée par le: Ministre,

Nos forces armées belges qui sont au service de
1'0, T. A. N. doivent être dotées d'une: structure adaptée à
la stratégie de cette organisation.

La concepëion stratégique de: 1'0, T. A.N. n'est pas neuve;
elle apparaît, quoi que puisse en penser la France, encore
toujours valable et efficace: outre les armes atomiques de
dissuasion, des hommes et des armes conventionnelles sont
é"\1alemelit nécessaires afin de: pouvoir donner, en cas
d'attaque ou de crise, la réplique 'appropriée et d'avoir le
« temps de réflexion» requis pour éviter une catastrophe,

A cet égarcL il est évident que la mission de ra. T. A. N.
se transforme au gré des fluctuations de la politique inter-
nationale et qu'elle ne peut plus être la même en 1969 qu'en
1959.

JI convient certes toujours de penser à notre sécurité
- les événements qui se sont produits en 1968 à 300 km
de nos frontières nous le prouvent ~ mais aussi à l'applica-
tion de l'article 6 du Traité de l'Atlantique Nord: réduction
de l'armement, notamment par la signature du traité
de non-prolifération des armes nucléaires, ainsi que d'autres
initiatives analogues.

Nous nous trouvons face à une double tâche: orqanisa-
tian à la Ioîs de la paix et de notre sécurité.

Hé ponse :

Le Ministre a déclaré qu'il ne pouvait que partager ce
point de vue, dont s'inspire sa politique.

Question:

Un membre est d'avis que la restructura.tson projetée
des Forces armées doit être considérée sous un angle double,
il 'savoir:

- sur le plan extérieur, pour ce qui est de son incidence
sur l'O. T. A. N.:

,~ sur le plan intérieur, pour ce qui est des mesures
applicables à la structure et aux effectifs cie nos unités.

Il est d'avis que le programme: de réforme actuel corres-
pond dans ses grandes lignes - à quelques modifications
près quant aux services logistiques - au plan cie restruc-
turation du précédent Ministre de la Défense: nationale.
Il craint cependant que J'évolution vers l'armée de métier.
qui pour lui constitue la bonne solution, sera rendue très
difficile si les moyens budgétaires requis ne sont pas
accordés.
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De herstructurerinq kan slechts efficiënt doorgevoerd
worden indien aan de 3 volqcndc voorwacrdcn wordt
voldaan:

il) de moderriiserlnq en de aanpassinq van het mate-
rieel;

b ) een personeelsbezettlnq bestaande uit gekwalificeerde
manschappen;

c) een inkrimping van de huidige opdrachten van het
1 (B. E.) Korps,

Het lijkt Inderdaad onmogelijk dat slechts 4 ornvorrnde
Brigades de taak zouden kunnen vervullen. die voo r-
heen door 6 Brigades werd waarqenornen. Bovendien dien en
deze Brigades over reserveen heden te beschlkken welke
eveneens met modern materleel di enen uitgerust te zijn en
kunnen enkel de heroproepingen van het reservekader
wclke sedert 5 jaren niel: meer geheurden, een doeltreffende
training van dit kader mogelijk makcn.

T'en slotte vraagt een lid of er naast de overhevelinq
van H. A. W. K.,eenheden naar Duitsland, ook nog
andere troepenverplaatsingen hebben plaatx gehad.

Antwoord:

De Mintster bevestiqt dat de herstructurerinq in een
beginfase is getreden en dat de N. A. V. Oi-instanties de
idee van het tenlgbrengen van onze gevechtseenheden in
Duitsland op 4 Brigades aanvaard hebben, zonder dat voor-
lopig ulthans iets werd gewijzigd aan de opdracht van het
Belgische korps.

Inzake de materieelvernieuwinq herinnert de Mtnister
eraan dat reeds 2 grote programma's m. b. t. het basis-
materieel van onze gevechtseenheden aan de gang zijn, te
weten de vernieuwing van de pantserwaqens door « Leo-
pard-tanks » en van de gevechtsvliegtuigen door « Mirage,
vii egtuigen.

Wat de laatste tranche betreft van 18 vliegtuigen die als
optie. wat de keuze van het type-vlieqtuiq betreft, voorzien
was in het aanvankelljke contract van de bestellinq, dient
door de Regering een beslissing genomen te worden vóór
12 maart 1969. De procedure ter zake is heden ingezet.

Eventueel zal ook reeds in de loop van dit [aar het derde
grote programma met betrekkinq tot de vernieuwing van 4
escorteschepen voor onze Zeemacht aan de Regering »ros»
den voorgelegd. Inmiddels wordt nog gezocht naar
de meest renderende formule voor onze nationale industrie
en voor de werkgelegenheid in België.

Wat de personeelsevolutie aanqaat, die noodzakelijk is
voor een doeltreffende herstructurering. laten de middelen
niet toe een volledig bero epsleqer te overwegen. De politiek
in deze is dan ook gerieht 'op een vermeerderinq van het
beroepspersoneel waarbij er naar gestreefd wordt onze
gevechtseenheden:

_ enerzijds op 100 % van hun qetalsterkte te brengen
(t.o.v. 60 à 65 % die de huidige. 6 Brigades telden);

- anderzijds de personeelsbezetting ervan met behulp
van personeel van het actref kad er op te voeren tot 80 %
ervan.

Wat ten slotte de reserve-eenh eden aangaat die als steun
voor de Brigades in Duitsland zullen kunnen optreden moet
gezegd w orden dat de uitbouwervan onder de vorm van
Lichte Infanterie Bataljons volop aan de gang is en dat
daarnaast evenmin de Para-Commando's mogen vergeten
worden. Mede dank zij de verhoging van de ~ffectieven
van de Rijkswacht zal het ook mogelijk zijn over meer
reser-ve-e lementen te beschikken ten bate van de qevechts-
eenheden.

In 1968 werden reeds de volgende verplaatsinqen van
eenlieden als gevolg van de herstructurering doorqevoerd ;
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La restructuration ne peut être appliquée avec efficacité
que si les trois conditions suivantes sont réalisées:

a) la modernisation et l'adaptation du matériel:

b) des effectifs composés d'hommes qualifiés;

c ) une réduction des missions actuelles du 1"' Corps
(B. E.).

En effet, il semble 'impossible que les quatre brigades
transformées puissent remplir la même tâche que les six
brigades antérieures. En outre, ces brigades doivent disposer
d'unités de réserve également dotées de matériel moderne,
et seuls les rappels du cadre de réserve, qui n'ont plus eu
lieu depuis cinq ans, peuvent assurer un entraînement
efficace à ce cadre.

Enfin, le membre a demandé si. en plus du transfert
des unités H. A. W, K. en Allemagne, d'autres déplacements
de troupes ont également eu lieu.

Réponse;

Le Ministre a confirmé que la restructuration en est à sa
phase initiale et que les autorités de 1'0. T. A. N. ont admis
I'tdëe de la réduction il quatre brigades de nos unités de
combat en Allemagne, sans que, provisoirement du moins.
rien ne soit changé à la mission du corps d'armée. belge.

En ce gui concerne le renouvellement du matériel, le
Ministre a rappelé que deux grands programmes relatifs au
matériel de base de nos unités de combat sont en cours,
à savoir le renouvellement des chars par les « Léopard» et
des avions de combat par les « Mirage ».

Pour ce qui est de la dernière tranche d'achat de 18
avions, prévue en option - en ce gui concerne le type
d'avion - dans le contrat de commande initial, le Gouver-
nement doit prendre une décision uvant le 12 mars 1969; la
procédure en est entamée à ce jour.

C'est égaJ.emenlt dans le courant de cette année que le
troisième grand programme relatif au renouvellement de
quatre navires d'escorte pour notre Force navale sera évcn..
tuellement soumis ou Gouvernement. Entre-temps on
recherche encore la formule la plus rentable en la matière
pour notre 'industrie nationale et pour le niveau de l'emploi
en Belgique.

En ce qui concerne l'évolution du personnel, nécessaire
pour assurer une restructuration efficace, les moyens ne
permettent pas d'envisager une armée de métier complète.
La politique en la matière est, dès lors, centrée su,' une: aug-
mentation du personnel de carrière, tout en essayant :

- d'une part, de porter les effectifs de nos unités de
combat à 100 % (par rapport aux 60 à 65 % que nos six
brigades comptaient jusqu'à présent);

- d'autre part, de les garnir à 80 % de personnel du
cadre actif.

EnHn, en ce gui concerne les unités de réserve qui pour-
ront appuycr les briqades en Allemaqne, il ya lieu de
rioter que leur constitution sous la forme de bataillons
d'infanterie: légère est actuellement en cours et de ne pas
oublier non plus les para-commandos, L'augmentation des
effectifs de la Gendarmerie permettra également de dis-
poser d'un plus grand nombre d'éléments de réserve .pour
les unités de combat.

En 1968 ont déjà été effectués, à la suite de la restruc-
turation. les transferts d'unités suivantes:



- Het 62' Aie Bon Hawk van Lombardsijde naar
Duitsland;

Het 80D Aie Bon van Spa naar Duüsland:
- Het 12' Linie Bon van Duitsland naar Spa;
- Hct 3" Wielnjclers van Duitsland naar Lombard-

sijde.
b) het Taalprobleem hij het leger.

Vraag:

Een lid geeft uitdrukking van zijn diepe bezorqdheld
over de mentaliteit die blijkt uit het incident waarbij hogere
officieren zijn betrokken en wijst op de emstiqe beroering
daardoor verwekt en in het leger zelf en in de Vlaamse
publieke opinie. Hi] vraagt zlch af wat de Mlnlster kan en
rnoet doen om die beroering tegen te gaan en te voorkom en
dat zijn rechtmatige en tevens voorzichtige politiek om ein-
delijk de taalverhoudingen in het leger te saneren niet falJi~
kant te zien uitlopen.

In hctzelfde verband wordt door een ander lid gevraagd:

- of de wapeninspecteurs over de grondige kennis van
de tweede taal moeren beschikken:

- of de wapeninspecteurs ambtshalve deel uitrnaken van
het wapencomité ?

- hoe het intrekken door de bevoegde opperofficieren
van de sanctie die tegen een officier door de Stafchef werd
getroffen, wordt verantwoord ?

Een ander lid is erover verwonderd dat de Minister
over dat taalmcident een persconferentie houdt nog vóór
hl] de Commlssle van Landsverdediging daaromtrent heeft
ingelicht. Hi] wilook weten hoe het kornt dat het leger:
« la grande muette ». begint te spreken over politieke aan-
gelegenheden.

Een ander lid ziet dat taalincldent bij het leger als een
gevolg van het Feit dat de Regering geen voortgang maakt
met de oplossing van de ganse communautaire problematiek.

Langs Waalse zijde, meent een ander comrnissielid, vindt
men dat de hele zaak al 'te Iel wordt opqeschroefd.

Antiooord :

Wat hier « persconferentte s werd genoemd was niets
anders dan een van de regelmatige contacten met de pers,
dat reeds was beleqd vóór het bedoelde incident ruchtbaar-
heid kreeg; dat contact ging toch door om bij de pers niet
de verkeerde indruk te wekken dat de Mindster terzake een
vraaggesprek moest vrezen.

Het tuchtreqlernent voor offlcieren dat hun vroeger
verbood <inpersartlkelen hun mening over leqeraariqeleqen-
heden publiek te rnaken werd bij Alqemeen Order van
28 .september 1961, onder'telcend door Lt, Generaal Van
Rolleghem op dat punt gewijvigd en geeft de officieren nu
wél de toelating in de pers artikelen te schrijven op voor-
waarde dat:

- de auteur ervan de regering5politiek niet aanvalt:
_ geen beroep doet op zijn graad en functie om zijn

mening te staven.

Bij twijfel hieromtrent is de officier gehouden vooraf
zijn h iérarchische overste te raadpleqen.

De officier tegen wie een sanctie werd uitgesproken deed
zulks niet en ondertekende bewust artikel met n aarn en
graad terwij hij daarin ook een aanval deed op de Regering
en de bevoegde Minister.
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~ Le 62° Bon Aie Hawk de Lombardsijde en Alle-
magne:

Le 80' BOil Aie de Spa en Allemagne;
Le 12' Bon de ligne d'Allemagne à Spa;
Le 3 Cyclistes d'Allemagne à Lombardsijde.

b) Le Problème linguistique à l'armée.

Question:

Un membre a exprimé sa profonde inquiétude concer-
nant la mentalité que révèle l'incident où sont impliqués
certains officiers supérieurs; il a souligné le malaise
sérieux gui en est résulté à la fois au sein de l'armée
même et dans l'opinion publique flamande. Il se demande
ce que le Ministre peut et doit faire pour remédier à cc
malaise et éviter que sa politique, juste et en même temps
nécessaire, en vue d'assainir les rapports linguistiques it
l'armée ne se solde par une faillite,

Dans le même ordre: d'idées, un autre membre a de-
mandé:

~ si les inspecteurs d'armes doivent avoir une connais-
sance approfondie de la deuxième langue;

~ si les inspecteurs d'armes font partie d'office du
comité d'armes;

~ comment les officiers généraux intéressés justifient la
levée de la sanction infligée à un officier par le chef d'Etat-
major.

Un autre membre s'est étonné de ce que le Ministre ait
réuni une conférence de presse concernant cet incident lin-
guistique, avant même d'en avoir informé la Commission de
la Défense nationale. Le même membre a éq alem ent deman-
dé comment il se fait que l'armée, la « grande muette », com-
mence à présent à débattre de questions politiques,

Un autre membre considère que l'incident linguistique
qui s'est produit à l'armée est la conséquence du fait que
le Gouvernement ne réalise aucun progrès dans la solution
de l'ensemble des problèmes communautaires.

Un autre membre encore estime que, du côté: wallon, on
trouve que cette affaire a été beaucoup trop gonflée.

Réponsc .

Ce que l'on a appelé « conférence de presse» n'était
rien d'autre qu'un des contacts réguliE'rs avE'C la presse,
organisé dès avant que l'incident évoqué fOt connu et main-
tenu après celui-ci pour ne pas donner à la presse l'impres-
sion fausse que le Ministre devait redouter l'interview en
question.

Le règlement disciplinaire des officiers, gui leur interdisait
auparavant de rendre publique, dans des articles de
presse, leur opinion sur des questions militaires, a été mo-
difié sur ce point par l'Ordre général du 28 septembre 1961
signé par le lieutenant général Van Rolleghem; il autorise
maintenant les officiers à publier des articles dans la pre-sse
à la condition qUE'leur auteur:

~ n'attaque pas la politique du Gouvernement;
- n'invoque pas son grade et sa fonction à l'appui de

son opinion;

En cas de doute à cet égard, l'offider est tenu de cane
suIter au préalable son supérieur hiérarchique.

L'officier à qui une sanction a été infligée ne l'a pas fait
et a signé sciemment l'article en cause de son nom et de son
grade, alors qu'il y attaquait le Gouvernement et le Ministre
compétent.



Daarorn werd door een opperofficicr geoordeeld dat hier
inbrcuk qepleeqd werd op de bepalin qen VŒnbedoeld alqc-
meen order: hij besliste derhalve dat de officiel' in kw estie ~

- een andere functie zou krijgen;

- een ruchtstraf, nI. 8 dagen huisarrest zou wordcn
opglegd.

Zoals voorzicn door het tuchtreglement is die officier
in berocp gegaan bij de oudste Luiten ant Generaal in
dienst, die om reden van zijn functie aan hct Militair Huis
van de Koning, geweigerd heeft het beroep te behandelen.
DLlarop, zoals voorzien door het tuchtreqlement, is die
officier in bercep gegnan bi] de tweede oudste qencrna l
in dienst. Deze heeft de zaak als volgt beslecht : bewust
artikel geeft wel nanlciding tot behoud ';'an de mutatie ma ar
nier tot hehoud van de twecde tuchtstraf.

De minister die niet betrokken is in de toepassinq van
het tuchtreqlement voor officieren, staat aldus vaal.' een
tegenstrijdige mterpretatie van cenz elfde artikel van dat
reglement op grond van eenzelfde Feit door rwee te rzake
verantwoordelijke instnn ties.

Hi] geeft zich voldoende rekcnschap van het belanq van
de zuak en haar psycholoqische weerslaq in het leger en de
puhlîcke opinie, en volgt ze derhalve van zeer nabt].

Aangezien hooqstens een paar hogere of licieren bij dat
incident betrokken zijn, terwijl het leger er circa 600 telt
(dit is een mededeling van het kabinet}, acht hij het tech
sterk overdreven te spreken en te schrijven over « de
revolte der kolonels ».

Verder antwoordt de Minister nog:

- dat de wapensinspecteurs de voldoende maar niet de
~Jrondige kennis van de twcede taal (Nederlands of Frans)
moeren hebben daar waar hij nochtans van oordeel is dar
de grondige kennis moet vereist worden, In het wapen-
comité heeft hi] er ten andere rwee vervangen die onvol-
docnde Nederlands kenden:

- dat de wapeninspecteurs van rechtswe qc deel uitrna-
ken van het wapcncomité.

Vraag:

Een lid vraaqt wat de Minister juist bcdoelde op een
onlanqs door hem gehouden persconferentie, met be trek-
Hng tot het bereiken in 1973 van een taalpariteit onder
de hogere officieren à rato van 60 % franstaligen en
~JO % nederlandstaligen.

Antwoord:

Wat het bereiken van een gezond taalevenwicht bij de
Strijdmachten betreft, aldus de Minister voor dit delikaat
probleem kan onrnoqelijk in éën jaar een oplossing worden
gevonden,

Men kan onrnoqelijk de normale bevorderingen van ver-
dienstelijke officieren uit de weg gaan ongeacht het ta al-
stelsel van deze offlcieren.

De Mmister laat opmerken dat, waa r de Regeringsver-
klaring alleen spreekt van een taalpariteit met betrekkinq
tot de Generaals, daaruit echter rechtstreeks voortvloeit dat
z ich even eens maatregelen opdringen bij de anderc hogere
officieren waaruit later de offtcîeren-qeneraals zullen WOl'-

den benoernd.
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C'est la raison pour laquelle un offiriC'i' \l"néri1l a estimé
qu'il y avait contravention aux dispositions de l'ordre f]éné"
rill cu question et il décid(·, des lors, que l'officier en causc :

- serait charqé cl'une autre fonction:

- serait frappé d'unc peine disciplinaire de huit jours
da rrèts il domicile,

Conformément au règlement discipltnnirc. cet officier
a interjeté Cippe! auprès du doyen des lîel1teni1nts-générmlx
en fonction, leque l, en raison cie ses fonctions à ln Maison
militaire du Roi, a refusé de traiter l'appel. Comme le prévoit
le règlement disciplinaire, J'officier a ensuite interjeté appel
auprès du général en fonction comptant la plus grande
ancienneté après le doyen; celui ..ci s'est prononcé comme
suit ~ l'article en cause donne bien lieu nu maintien de la
mutution mais non à celui de la peine disciplinaire.

Le Ministre, qui ne peut intervenir dans l'application
du règlement de discipline des officiers, se trouve ainsi
confronté avec une interprétation contradictoire d'un même
article de ce règlement, sur la base d'un même fait, par deux
instances responsables en la matière,

I! a suffisamment conscience de l'Importance de l'affaire
et de ses répercussions psychologiques au sein de l'armée
et dans l'opinion publique, aussi la suït-il de très près,

Il est néanmoins Iorternen t exagéré, a-t-il déclaré, de
parler de « révolte des colonels », quand deux ou trais
officiers supérieurs au plus se trouvent mêlés il cet incident,
alors que l'armée en compte quelque 600 (information
provenant du cabinet ministériel),

Le Ministre a encore répondu ~

- que les inspecteurs d'armes doivent avoir une con-
naissance suffisante, mais non approfondie, de la deuxième
langue (néerlandais ou français). Il estime quant à lui que
la connaissance approfondie devrait être exigée: il a d'ail-
leurs remplacé au Comité d'armes deux de ces officiers
qui ne connaissaient pas suffisammen t le néerlandais:

- que les inspecteurs d'armes font de droit partie du
Comité d'armes,

Question;

Un membre a demandé quelle était exactement la pensée
du Ministre, lorsque ce dernier. au cours d'une conférence
de presse tenue récemment, a parlé d'une parité linguis-
tique entre officiers supérieurs, à réaliser pour 1973 à con-
currence de 60 % de francophones et 40 % de nèerlando-
phones.

Réponse;

Le Ministre a déclaré que pour établir un sain équilibre
linguistique dans les Forces arrn ées, il est impossible de
trouver en un <ln une solution à ce délicat problème.

On ne peut éviter les promotions normales d'officiers
méritants, quel que soit par ailleurs le régime linguistique
de ces officiers,

Le l\1inistre 'il fait observer que, si la déclaration gouver-
nementale ne traite de la parité linguistique qu'au niveau
des généraux, il s'ensuit cependant que des mesures s'im-
posent également au niveau des officiers supérieurs, des
rauqs desquels sortiront ultérieurement les officiers Héné-
raux.



VOOJ' het leger is het onmoqelijk een beroep te doen op
karididaren uit het burgerleven die een vrij bercep uit-
oefenen en houder zijn van een aanqepast diploma om aldus
snel deze pariteit op taalgebied tot stand te brengen, Hier
kunnen geen aanwervingen butten kader geschieden zoals
dit voor de diplomatie door het departement vall Butten-
laudse Zaken werd gedaan.

Te dien einde wordt door de Mlntster een wetsnntwerp
voorbereid waarbij aan hoqere officleren de moqelijkheid
wordt verleend het leger te verlaten met verlof met wedde
en dit 2 à 3 jaar vóór hun normale opruststelling. Deze
maatregel kan niet genomen worden bij koninklijk besluit
doch door een wet rnoet worden bekrachtigd die vooraf ook
nog aan de Raad van State voor advies moet worden voor-
gelegd, De Minister hoopt aldus reeds in 1973 een taal-
verhouding bij de hogere officieren van 60 % franstaligen
en 40 % nederlandstaligen te bereiken. Indien daarbij
rekening worden gehouden dat onder de 60 % franstaligen
naqenoeq ook 10 % geografische Vlamingen dienen gere-
kend te worclen van wie de moedertaal het Nederlands is
doch die enkel hun studies in het Frans cleden, dan mag
men beweren dat een 50 % taalpariteit op dat tijdstip zal
bereikt zijn.

In deze berekenlnq werd geen rekening gehouden met
de categorie van de hulpofficieren voor wie nochtans de
mogelijkheid wordt onderzocht om sommige verdienstelijke
elementen tot Majoor te bevorderen.

c ) De cvenrueie oerplentsinq !Jan liet Arseneel
uan Etterbeek,

Vraag:

Een lid vraagt of het juist is dat de Minister de over-
plaatsing van het «Ordnance» arscnaal van Etterbeek
naar het Luikse overweegt?

Hij dringt erop aan dat daarbij de Brusselse belangen
niet uit het oog zouden worden verloren aangezien het de
enige inplanting van die aard in Brussel-Hoofdstad is.

Antwoord ..

De Minister antwoordt dat terzake nog enkele uit-
voeringsmaatregel wordt overwogen doch dat op heden
aileen een algemene studie van het probleem wordt onder.
nomen orn na te gaan in hoeverre een meer rationele hcr-
groepering van de logistieke steuneenheden nodig zou
kunnen zijn, mede door het feit dat de militaire inplan-
tingen binnen de grote stadscentra zelf zieh om diverse
redenen ruet meer opdrinqen.

Het arsenaal te Etterbeek staat heden in voor de her-
stelling van voertuigen op wielen terwijl dit van Rocourt
de «maintenance» verzekert van de voertuigen op rups-
kettingen. Een zekere centralisatie van deze verschillend e
activiteiten kan in een nabije toekomst geboden zijn daar-
bij moet echter in alle geval met de toestand van het
tewergesteld personeel ten volle rekening gehouden worden.
Tevens moet worden nagegaan in hceverre het in Bl'1.1ssel
tewerkgesteld personeel zelf niet reeds uit Vlaanderen of
uit Wallonië naar Etterbeek komt.

In elk geval mag een gebeurlijke verplaatsing geen pen-
del van personeel naar een and er taalgebied met zich
brengen ornwille van de familiale problemen die dergelijke
mutaties zouden kunnen doen rijzen.
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En ce qui concerne l'armée, il est exclu de faire appel à
des candidats du secteur civil, exerçant une profession
libérale et porteurs d'un diplôme approprié, afin de réaliser
rapidement cette parité linguistique. En l'occurrence. des
recrutements hors cadre ne peuvent être envisagés, comme
cela s'est fait au Ministère des Affaires étrangères en ce qui
concerne les diplomates.

A cet effet, le Ministre prépare un projet de loi permet.
tant aux officiers supérieurs de quitter l'armée deux on
trois ans avant leur mise à la ret rait e normale. sous le
régime elu congé avec truitcrncnt , Cette mesure ne peut
être prise par voie d'arrêté royal; elle doit être sanc-
tionnée par une loi. soumise préalablement à l'avis
du Conseil d'Etat. Le Ministre espère ainsi atteindre, dès
1973, une proportion de 60 % de francophones et de 40 %
de néerlandophones parmi les officiers supérieurs. D'autre
part, en tenant compte de ce qu'il y aura, parmi les 60 %
de francophones, à peu près 10 % de Flamands « géogra-
phiques», dont la lanque maternelle est le néerlandais mais
qui ont fait leurs études exclusivement en français, il est
permis d'affirmer que la parité linguistique Sa/50 sera
atteinte à ce moment-là,

Dans ce calcul il n'est pas tenu compte de la catégorie
des officiers auxiliaires, au sujet desquels on examine actuel-
lement la possibilité de promouvoir certains éléments méri-
tants au grade de major.

c) Le transfert éventuel de l'arsenal d'Etterbeek,

Question:

Un membre a demandé s'il est exact que le Ministre envi-
sage le transfert de I' arsenal d' «Ordonnance» cl'Etterbeek
dans la région de Liège.

Il a insisté pour qu'en cette matière les intérêts bruxellois
ne soient pas perdus de vue, puisqu'il s'agit de la seule
implantation de ce genre dans BruxelIes-Capîtale.

Réponse ..

Le Ministre a répondu qu'en ce moment aucune mesure
d'exécution n'est envisagée en ce domaine, mais que dès
à présent est entamée une étude générale clu problème
afin de déterminer dans quelle mesure un rearonpement
plus rationnel des unités logistiques d'appui pourrait être
nécessaire. et ce également en considération clu fait que lee;
implantations militaires dans les grands centres urbains
eux-mêmes ne s'imposent plus pour diverses raisons.

A ce jour, l'arsenal d'Etterbeek répond de la réparation
des véhicules sur roues, tandis gue celui de Rocourt assure
l'entretien des véhicules sur chenilles. Une certaine centra-
lisation de ces différentes activités peut s'imposer dans un
proche avenir; en tout cas, il sera pleinement tenu compte
de la situation du personnel employé. II y a lieu cl'examiner
également dans quelle mesure le personnel employé à Bru.
xelles ne fait déjà pas la navette entre la Flandre ou la
Wallonie et Etterbeek.

Un éventuel transfert ne peut, de toute façon, être à
l'origine d'une «navette» du personnel vers une autre
région linguistique, étant donné les problèmes d'ordre fami-
lial que pourraient entraîner de telles mutations,



I I. Be qrotinqsproblemen.

a) Munitics ooor pantserioeqens en uoor de Luchtmncht .

VUld9 :

Een lid vruaqt of artikel 13.13 van de begroting ook in
kredïcten voorziet om munities voor de Leopardtanks en de
Miruqe-vlieqtuiqen aan te kopen.

Antiooord .

Artikel 13.13 betre It hoofdzakelijk de algemene uitrustinq
en materieel van de Luchtmacht alsmede munities in 1e dota-
tie van de diverse bewapeningen van deze Strijdmacht.

De kredieten bestemd voor de aankoop van de voor de
Leopard-pantserwaqens qeéiqende munities zijn echter uit-
getrokken onder artikel 13.14 dat betrekking heeft op het
globale programma van deze tanks. Het betreft hier de
nodige oorlogsmunities en 1e dodaties waarvan reeds in
1968 voor 201 miljoen werden besteld. Het programma van
1969 voorziet in een twcede aankoop voor nagenoeg 561
miljoen.

De kredieten voor de aankoop van muntties voor de
Miraqe-vlieqtuiqen treft men aan onder het artikel 13.33.2.
Eeu eerste aankoop van 13 miljoen is voor 1969 in uitzicht
gesteld.

Men mag in aak e rnunities niet vergeten dat voordien deze
uitqaven, zowel voor Patton-tanks als voor vliegtuigen.
F 84 F, door Ämerlkaanse hulp (M. D. A. P.-programma)
werden gedekt.

Inzake oefenmunitie ten slotte, zijn op artikel 12.33 van de
gewone begroting van 1969 circa 158 miljoen uitgetrokken
voor de Leopard-tanks en de Miraqe-vlieqtufqen.

b ) Programma vliegtuigen Mirage.

Vraag:

, Een lid vraagt welke, benevens het krediet van 6 600 mil-
joen van het basiscontract in 1968, de totale kostprijs is
van het vernieuwingsprograrnrna inzake gevechtsvliegtuigen.

Antiooord ;

De totale kostpr ij s met inbegrip van de contractuele
prijsverrekerrinqen en bijkomende taksen en rechten kan
geraamd worden op ongeveer 9 000 miljoen F.

De huidige daartoe reeds uitgetrokken vastleqqinqskre-
dietcn op artikel 13.32.2.bedragen 6600 miljoen in 1968 en
900 miljoen in 1969, of in totaal 7500 miljoen F.

Aangezien deze prijsaanpassingen en taksen nog ramin-
gen zijn en daarenboven slechts in 1972 en 1973 dlenen te
worden betaald, zullen daarvoor later de nodige kredieten
aangevraagd worden.

c) Militair: Domein.
Vraag:

Een lid vraagt waarorn, ten aanzien van de vervreem-
ding van onroerende goederen van het patrlrnonium van
Landsverdediging, er een verschil bestaat tussen 1968 (artl-
kel 30 van de tabel) en 1969 (artikel 24 van de tabel).

Hi] wenst evencens te weten tot welke vervreemdingen
van militaire: domeingoederen in 1968 werd overgegaan en
welke vervreerndinqen voorgenomen worden voor 1969.
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l I. Problèmes hudqétnircs.

:'I) Munitions pour les chars ct pour lil Fore» m.'rien1/c.

QIlcstion :

Un membre a demandé si l'article 13.13 du budget pré-
voit également des crédits pour l'achat de munitions desti-
nées aux tanks Léopard et aux avions Mirage.

Rfponse ..

L'article 13.13 concerne dans l'ensemble essentiellement
l'équipement et le matériel général de la Force terrestre,
ainsi que les munitions en première dotation des divers
armements de cette Force.

Les crédits destinés à l'achat des munitions appropriées
aux chars Léopard figurent cependant il l'article 13.14
propre au programme global de ces tanks. Il s'agit des
munitions de guerre nécessaires et des premières dotations
dont il a déjà été passé commande pour 201 millions en
1968. Le programme pOlll' 1969 prévoit un deuxième achat
pour près de 561 millions.

A J'article 13.33.2 figurent les crédits destinés à rachat
de munitions nécessaires aux avions Mlraqe, dont un pre-
mier achat de 13 millions est prévu en 1969.

Pour ce qui est des munitions. il ne peut être perdu de:
vue que ces dépenses ont été couvertes jadis grâce il l'aide
américaine (Programme M. D. A. P.), aussi bien en ce qui
concerne les chars Patton que pour les avions F 84 F.

Enfin, en ce qui concerne les munitions d' exercice. envi-
ron 158 millions sont prévus il l'article. 12.23 du budget
ordinaire: pour 1969, à la fois pour les chars Léopard et les
avions Mirage.

b) Programme relatif aux avions Mirage.

Question:

Un membre a demandé quel est le prix de revient total
du programme. de renouvellement en matière d'avions de
combat, indépendamment dt! crédit de 6600 millions du
contrat de base: en 1968.

Réponse: ..

Le prix de: revient total, y compris les ajustements de prix
prévus par le contrat et les taxes et droits supplémentaires.
peut être évalué à quelque 9 000 millions de francs.

Les crédits d'engagement actuels, prévus à cette fin à
l'article 13.32.2, s'élèvent à 6600 millions en 1968 et à
900 millions en 1969, soit au total 7500 millions de francs.

Etant donné que ces ajustements de prix et taxes ne sont
encore que des estimations, et que, en outre, ils ne doivent
être payés qu'en 1972 et 1973, les crédits nécessaires à ce
paiement seront demandés ultérieurement,

Question:
c) Domaine militaire.

Un membre a demandé pourquoi il existe une différence
entre 1968 (article 30 du tableau annexé à la loi) et 1969
(article 24 du tableau annexé à la loi) en matière d'alié-
nation des biens immobiliers du patrimoine de la Défense
na tiona le.

Il aimerait également savoir quelles sont les aliénations
de biens du domaine: militaire qui ont eu lieu en 1968 et
quelles sont celles qui sont prévues pour 1969.
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Antwoord; Iëéponse ;

Vanaf 1969 houdt hel meuw vrrtkel 24 V8n de tabel
reeds volledig rckeninq met de overeengekomen wijz iqinqcn
ill de domaniale wetw<liJrvoor bij de Kumer reeds een
wetsontwerp is ingediend,

In 1968 steunde het artikel JO nog op de eude domaniale
wet waarbl] uitsluitend de Minister van Einanclën gemach~
tigd was goederen van het nationaal patrimonium te ver-
kopen. Vanaf 1969 wordt ook inspraak \ .rleend aan
de Ministcr « heheerder » van deze goederen bij het
bepalen van de verkoopsvoorwaarden.

Terwijl artikel 30 in 1968 een afwijking bctekende van
de regel van de niet~affectatie van ontvangsten om bepaalde
uit qaven ermede te verrich ten, wordt die reqel in 1969 bij
artikel 24 tot op zekere hoogte opnleuw ria qeleefd.

Immers vanaf 1969 mogen met patrimoniale opbrcnq-
sten geen gewone ddensieuitgaven meer gefinancierd wor-
den doch wel cnkele wederheleq qinqsoperatics van dezelfde
aard (bvb. verkoop van een kaz erne waarvan de opbrengst
aanqewend mag worden voor de hcrbouw van een nieuwe
kazerne ).

De beperkinqen inzake deze weclerbcleggingen worden
opgesomd in artikel 630-4-A van Titel IV van cie beqro-
ting : terzake van dit artikel blijft het ri tme van cie weder-
bcleggingsuitg<lven gebancIen ao n de voorafgaand geboekte
ontvanqsten. De in de vorige [aren verwez.enlljkte ont-
vangsten en uitgaven worden daarbi] evenccns vermeld.
Deze wederbeleggingen hebben vanzclfsprekend enkel
betrekking op afqestane dorneingoederen welke nog nuttig
zijn voor Lanclsverdediging , De opbrengst van verkoop van
niet-qeaffecteerde goederen zal in de Schatkist worden
gestort. Voor 1969 wordt zi] geraamd op ± 40 rniljoen.

d) Bijch-age on.n België in de 'rverking
(Jan de interqeelliecrde stturen en orijenismen.

Vraag:

Een lid spreekt zijn verwondering er over uit dat cie
op artikel J4,05 uitgetrokken kredietcn in 1969 heel wat
lager liggen dan de overeenkomstige aangepaste krcdieten
op de begroting van 1968, en vraagt daarover uitleq.

Antwoord:

De aangepaste kredieten van 1968 (195,2 miljoen) hevat-
ten een post van 70 miljo en fi die voortkwarn van de requ-
larisatie in verband met de terugtrekking van Frankrijk uit
de NAVO in 1967. Deze bijkomende uitgave was dus een
nabetalinq voor een vorig jaar. Vanaf 1969 is de toestand
opnieuw normaal en bedraqen de krcdieten dan ook nog
slechts de normale jaarlijkse finandële bijdraqe van Belqrë.

e ) Tec linisc he militaire bijstand .

i/wag:

Een lid wenst te weten of de uitgaven in 1969 in het
kader van cie bijstand aan Congo door de Congolese Repu~
bliek zelf zullen gedragen wordcn en niet meer door België.
Hij vraaqt tevens of de bijstand aan Rwanda en Burundi
n ie t werd verhoogd in 1969.

A partir de 1969, le nouvel article 24 du tableau annexé
à la loi tient déjà intégralement compte des modifications
proposées il liJ loi domaniale et contenues dans le projet
de loi dont la Chambre est saisie.

En 1968, l'article 30 était encore basé sur l'ancienne loi
domaniale, aux termes de laquelle seul le Ministre des
Finances était autorisé à vendre des biens elu patrimotne
national. A partir de 1969, le droit d'intervenir dans la
fixation des conditions cie vente est également accordé,
an Ministre qui a la gestion des biens,

Alors que l'article 30 de 1968 constituait une dérogation
. h la règle de non-affectation des recettes en vue d'effectuer

certaines dépenses à l'aide de celles-ct. l'article 24 rétablit
duns 1111ecertaine mesure cette règle en 1969.

A partir de 1969, en effet, les recettes patrimoniales
ne peuvent plus financer les dépenses ordinaires de défense;
elles ne peuvent plus servir qu'à quelques opérations de ré-
investissement de même nature (par exemple vente d'Une
caserne et utilisation du produit pour la construction d'une
nouvelle ca serne ) .

Les restrictions concernant ces réinvestissements sont
énumérées en détail à l'article 6JO~4~A du Titre IV du
budqet : en ce qui concerne cet article, le rythme des dé-
penses de r éinvestissem ent demeure lié aux recettes compta-
bilisées antérieurement. Les recettes et les dépenses réalisées
ml cours des années précédentes sont également mention-
nées. Ces réinvesttssemcnts n'ont trait évidemment qu'à
des biens dornaniau x aliénés, encore utiles pour la Défense
nationale. Le produit de la vente de biens non affectés est
versé au Trésor; pour 1969 ce produit est estimé à quelque
10 millions.

d) Contribution de la Belgique tui fonctionnement
des états-majors et des organismes interalliés.

Question:

Un membre a exprIme son étonnement de constater que
les crédits prévus pOLIr 1969 à l'article 34.05 sont nettement
inférieurs aux crédits correspondants qui figurent au budget
ajusté pour 1968; il a demandé des éclaircissements à tet
égard.

Réponse;

Les crédits ajustés pour 1968 (195,2 millions) renferment
un poste de 70 millions de francs découlant cie la réqula-
r isation relative au retrait de la France de l'OTAN, en
1967. Cette dépense supplémentaire constituait donc un
arriéré de paiement pour une année antérieure. A partir
de 1969, la situation est à nouveau normale et les crédits ne
comportent donc plus que la contribution financière annuelle
normale de la Belgique.

e) Assistance technique militaire.

Question:

Un membre a demandé à savoir si les dépenses prévues
en 1969 dans le cadre: de l'assistance Gu Congo seront sup-
portées par la République congolaise même et non plus par
la Belgique. Tl a également demandé si l'assistance au
Rwanda et au Burundi n'a pas été augmentée pour 1969.
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.Anturoord :

De Minister antwoordt dat ook in 1969 België 110g hulp
te zijnen laste neemt voor Congo. Een 72 militairen en
rijkswachters prcsteerden nog hun diensten in clat land dan
wanneer hun effectief in 1968 naqenoeq 100 man bedroeq.

De Congolese Republiek heeft enkel gevraagd de rnoqe-
lijkheid te overwegen dit effectief te verdubbelen waarbij het
zelf voor alle uitgaven zou instaan voor deze bijkomende
72 personeelaledcn.

T'en opzichte van 1968 is er in 1969 in een zekere ver-
hoging van hulpverlening voorzien voor Rwanda (getal-
sterkte 53 t.o.v, 36 in 1968) en voor Burundi (getalsterkte
47 t.o.v. 45 in 1968 -+ 5 miljoen aan materieel).

De totale kredieten voor T'echnische Bijstand beliepen
124 miljoen in 1968. In 1969 zullen zij 121 miljoen bereiken.

f) Totale budqetteire middelen van Lendsverdediqinq.

Vraag:

Een lid wenst te vernemen hoe de 25,7 miljard aan bud-
gettaire middelen waarvan de Minister in zijn uiteenz ct-
ting melding maakte, zijn sameriqesteld. Hl] vraaqt ook
nadere inlichtingen omtrent zekere fondsen.

Antwoord:

Het betreft hier de som van de kredi eten van de gewOIH;!
begroting (19 766 miljoen ) en van de betalinqsmiddelen op
de buitengewone begroting welke tot 6007 miljoen beperkt
werden (tegenover 6222,5 miljoen aan ordonancerlnqskre-
d icten ) .

Er bestaan geen speciale fondsen bij Landsverdediging
doch enkel twee instellingen van openbaar nut (Sociale
Dienst van het Leger en de N. V. Het Militair Tehuis) met
een afgebakende eigen begroting verrneld onder Titel III
respectievelijk Bijlage V van de begroting van Landsver-
dediqinq. .

De afzonderlijke sectie bij Titel IV heeft enlcel betrek-
king op verrichtingen voor orde (de vroegere Begroting
voor Orde ) waarbij uiteindclijk geen en kel credit- of
debetsaldo overblljft.

I II. Personeelskwestles.

a) Activiteiten in verband met de selectie.

Vraag:

In hoeveel personeel is er voorzien in het C. R. S, [psy-
chotechnische afdeling) en hoeveel personeel is cr wcrk-
zaam? Kunnen er, orn eventuele tekorten mm te vu llcn,
reserveofficieren aangeduid worden?

Antwoord:
Psucho-technische diuisie van het C. R. S.

Cateqorieën Vcorzien Bestaan d

Beroepsofficieren en aanvul-
lingsofficieren 37

Kan d. reserveofficieren 3
Assistenten Psychotechnisch

(onderofficieren) 20

24
10

19
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Réponse:

Le Ministre a répondu qu'en 1969 également la Belgique
prendra encore en charge une certaine aide au Congo.
Quelque 72 militaires et gendarmes servent encore dons
ce pays, alors qu'en 1968 les effectifs atteignaient près de
100 unités.

La République du Congo s'est bornée à demander que
soit envisagée la possibilité de doubler cet effectif, s' enga~
gean t à prendre à sa charge toutes les dépenses qui découle-
raient de l'entretien de ces 72 militaires supplémentaires.

Par rapport à 1968, il est prévu en 1969 un certain
accroissement de l'aide au Rwanda (effectif de 53 unités
contre 36 en 1968) ainsi qu'au Burundi (effectif de 47
contre 45 en 1968 + fourniture de matériel à concurrence
de 5 millions).

L'ensemble des crédits prévus au titre de l'Assistance
technique s'élevait à 121 millions en 1968; pour 1969, il est
prévu 121 millions.

f) Ensemble des moyens budqëteires
prévus pOUl' la Défense nationale.

Question;

Un membre voudrait savoir comment se décompose le
montant de 25,7 milliards de moyens budgétaires que le
Ministre a mentionné dans son exposé. Il <1 demandé égale.
ment des précisions au sujet de certains fonds existants.

Réponse:

Il s'agit en l'occurrence de la somme des crédits prévus
au budget ordinaire (19766 millions) et des moyens de
paiement prévus au budget extraordinaire, lesquels ont été
limités à 6007 millions (contre 6 222,5 millions de crê-
dits d'ordonnancement). .

Il n'y a pas de fonds spêciaux à la Défense nationale,
mais seulement deux organismes d'intérêt public (le Sel"
vice social de l'Armée et la S, A. Le Logis militaire) dis,
posant de budgets propres, nettement circonscrits, men-
tionnés respectivement au Titre III et à l'Annexe V du
budget de la Défense nationale.

La section particulière du Titre IV ne se rapporte qu'aux
opérations pour ordre (l'ancien budget pour ordre), les-
quelles ne se traduisent en définitive pal' aucun solde crè-
diteur ou débiteur.

III. Problèmes de personnel.

a) Activités en rapport avec la sélection.

Question:

Quel est l'effectif prévu au C. R. S. (section psycho-
technique) et quel est l'effectif réel? Peu t-on désigner des
officiers de réserve pour combler les éven tue1Jes in suf fi-
sances de personnel?

Réponse:

Division psychotechniq!le du CR. S.

Catégories Prévus Existants

Officier de carrière et officiers
de complément ... ... ... ...

Candidats officiers de réserve
Assistants psychotechniciens

( sous-o ff iciers) ... ... ... . ..

37
3

24
10
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Er wordt nu naar gestreefd die onvoldoende personcels-
bezetting geleidelijk aan te vullen door toevoeging van
beroepsofficteren of gebeurlijk van kandidaat rcserveoffi-
cieren.

b) ActitJiteiten r-oor sociale en culturele uoorlichtlrur,

Vraag:

In hoeverre worden ook reserveoffrcieren betrokken bi]
de opvoedinqsactlvtteiten (sociale en culturele voorlichting)
bi] de Krijgsmacht?

Aniuroord :

In de eenheden zijn de officieren voor Sociale. en Cultu-
rele Voorlichting (O. S. C.) bclast met alle problemen die
behoren tot het qebicd van de ruenselijke verhoudingen en
liet maatschappelij k werk.

In deze opdracht moeten zij de medewerker bij uitstek
zijn van de ovcrste. De verhoudingen in een eenheid zijn
trOl1\VCnS de qrondslaq van een goed morcel.

Kennis en ervaring wat betreft het beroep van militaire
inzake militaire orqanisatie zijn de basiscrlterla voor deze
functie.

Derhalve is het w cnselijk dat deze functies beklced wor-
den door officieren van het actief- of aanvullingskader die
meestalover cen soliedc ervaring in het leger beschikken.

Op reserveofficieren kan voor de vervulling van de taken
enkel een berocp worden £Jedaan als hulpkrachtcn.

c ) De recruterinq,

Hoevce! beroepsvrijwilligers werden er in januari 1969
élangeworven ? Overtrof dit aantal de normale dienstbcëin-
digingen gedurende dezelfde periode?

Antiooord :

Gedurende de maand januari 1969 werden er 347 be-
roepsvrijwilligers aangeworven waarvan 244 rechtstreeks
uit het bnrqerleven.

Dit aantal heeft de normale dienstbeëindigingen niet
gecompenseerd want tijdens dezelfde periode verrninderde
het totaal aantal beroepsvrijwilliqers met 36 eenheden.

cl) Vrijstelling van miliciens.

Vraag:

Hoeveel miliciens zijn in 1968 van militaire dienst vrij-
gesteld en kondcn tevens wettelijke en sociale prioriteiten
doen gelden.

Hoevecl bero::::psvrijwilligers waren er? Die inlichtingen
worden per taalstr lscl gevraagd.

Antwoord:

1) Verdeling per taalstelsel van de beroepsvrijwilligers
(september I 968) :

Franstalig: 7421:
Nederlandstalig: 12 176.
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On essaie actuellement de combler progressivement cette
insuffisance d'effectifs par l'adjonction d'officiers de réserve
0\1, le cas échéant, de candidats officiers de: réserve.

b) Activités d'in'[ormation sociale et cultu telle ,

Question:

Dans quelle mesure des officiers de réserve sont-ils
associés aux activités d'éducation (Informatlon sociale et
culturelle) des Forces armées?

Rëponse :

Dans les unités, les officiers du Service d'information
sociale et culturelle (O. S, C.) sont charqès de tous les pro-
blèmes de relations humaines et d'action sociale.

Dans cette mission, ils doivent être par excellence des
collaborateurs du supérieur. Les relations au sein d'une
unité sont cl'ailleurs essentielles pour le bon moral.

La connaissance et l'expérience de la profession des ar-
mes et de l'organisation militaire sont les critères fonda-
mentaux de cette fonction.

Pour ces raisons, il est souhaitable que les fonctions soient
occupées par des officiers du cadre actif 01.1 de complément,
lesquels disposent généralement du ne vaste- expérience de
l"arrnée.

L'emploi d'officiers de réserve ne peut être envisaqé qu'en
qualité d'auxiliaires dans ces fonctions.

c) Le recrutement,

Question:

Quel est le nombre de volontaires de carrière recrutés
au cours du mois de janvier 1969 ? Ce nombre dépasse-t-il
les démobilisations normales pendant la même période?

Réponse:

Pendant le mois de janvier 1969, ont été recrutés 347
volontaires de carrière, dont 244 issus directement du secteur
civil.

Leur nombre n'a pu compenser les démobilisatlons nor-
males, étant donné que, pendant la même période, le nombre
total des volontaires de carrière a diminué de 36 unités.

Dispense de miliciens.

Question

Quel est le nombre de miliciens qui CIl 1968 ont été
dispensés du service militaire et qui pouvaient invoquer des
priorités légales et sociales ?

Quel était. en 1968, le nombre- de volontaires de carrière?
Ces rcnseiqncmcnts sont demandés par régime linguistique,

RèpOTlBC:

1) Répartition linguistique des volontaires de carr-ière
(septembre 1968)

Francophones: 7421;

N éerlandophones . 12 176.
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2) In bet \Jenot van wettelijke prioriteiten in 1968 (mili-
ciens) :

Franstaliq : 4 273:
Ncderlandstaliq : 7850.

3) Zij die in 1968 om sociale redenen prioriteit hebben
(dienstpliLbtigen) :

Franstalig: 1 350;
Nederlandstaliq : 929,

4) Vrijstellingen in 1968 (dienstplichtigen)

Franstalig: 1 951:
N eclerlandstalig : 3 671.

IV. Llitrustinqsproblemen.

a) Hulp [Jan het leger aan de Netie.

Vraag:

Een lid vraagt welke de omvang (uitgave) is van
de hulpverlening van het leger aan de burgersector zoals
bvb. bij rampen of ten voordele van particulieren of open"
bare instellinqen. Hij wenst revens te vernernen of het
leger deze prestaties ook cloet betalen en welke cie hestern-
ming is van de ontvangen beclragen.

Antwoord:

De talrijke tussenkomsten van de Strijdkrachten ten
gunste van andere departernenten, orqanisaties, inrichtinqcn,
scholen, prrvépersonen, enz, zijn zo gevarieercl clat het prak-
tisch onmogelijk is de totale kostprijs ervan in bijzoridcr-
heden weer te geven, tenzij terzake omvangrijke Iijsten
worden gepubliceerd.

De verleende hulp moet onderverdeeld worden in:

- tussenkomsten ten voordele van de jeugd, instellingen
van menslievende aard. patriottische verenigingen, enz.

Deze prestaties worden over het algemeen gratis uitqe-
voercl.

- indien het tussenkomstcn met een ecrder commen:ieel
of een meer algemeen karakter, rampen inbeqrepen betrcf t,
worden ten luste van de opvorderende ovcrheid enkel aekere
prestaties aangerekend:

10 ofwel volgens de voorschriften van Artikel XII van
de Conventie gevoegd bij het kouinklijk beslnit van 3 rnaart
1934;

2° ofwel volgens bepaalde criteria op fJl'ond van de
spccifiekc prestaties. Zo dient bvb voor het gebruik van
voertuiqen of Genietuigen, een km of uurvergoeding aan-
gerekend volgens de verbrulkte brandstof en de slijtage.

Daarbij worden tevens nog zekere beperkte verqoedinqen
aan het betrokken personeel aanqerekend.

Op te merken valt dat slechts een gedeelte van de kost-
prijs aan Landsverdediging wordt teruqbctaald terwijJ een
ander deel rechtstreeks aan de Schatkist wordt overqe-
maakt.

De Strijdkrachten worden bijgevolg nooit volledig ver-
goed 'lOOI' om het even welke prestatie.
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2) Prioritaires Il'tl'luX en 1968 (miliciens):

Francophones : 1 273;
Nécrlan dophones : 7 850.

3) Prioritaires sociaux en 1968 (miliciens)

Francophones ; l 350;
Nèerlan dophones : 929.

1) Dispenses 1968 (miliciens)

Francophones : l 951;
Nèerlandophones : 3671,

IV. Problèmes d'équipement.

a) Aide de l'Armée il la Nation.

Question:

Un membre a demandé quelle est l'ampleur (dépenses) de
I'aide fournie par l'Armée au secteur civil. par exemple en
cas de catastrophes, ou au profit de particuliers ou d'insti-
tutions publiques. 11 désire savoir également si l'Armée
fait payer ces prestations et quelle est la destination, des
sommes perçues.

Réponse:

Les nombreuses interventions des forces armées en faveur
d'autres départements, organisations, institutions, écoles,
particuliers, etc., sont tellement variées qu'il est pratique-
men t impossible de reproduire en détail leur coû t total, à
moins de publier de longues listes.

L'aide fournie doit être ventilée comme suit :

- interventions en faveur de la jeunesse, d'institutions
philanthropiques, d'associations patriotiques, etc.

En général ces prestations sont exécutées gratuitement;

_ lorsqu'il s'agit d'interventions d'un genre plutôt corn-
mercial ou d'un caractère plus géné1'3l, y compris les cata-
strophes, seules certaines prestations sont portées en compte
de l'autorité requérante :

l' soit conformément aux dispositions de l'article XII
de la Convention annexée à l'arrêté royal du 3 mars 1934;

2' soit conformément à certains critères, en fonction
des prestations spécifiques, C'est ainsi, par exemple. que
pour l'emploi de véhicules ou de matériel du Génie il est
porté en compte une indemnité kilométrique ou horaire en
fonction du carburant utilisé et de l'usure,

En outre, certaines indemnités restreintes sont encore
allouées au personnel intéressé.

Il y a lieu de noter qu'une partie seulement du coût
est remboursée à la Défense nationale, une autre partie étant
transférée directement au Trésor.

En conséquence, les Forees armées ne sont jamais tota-
lement indemnisées pour une intervention, quelle qu'elle
soit.



Wat het jaar 1969 betreft zijn met betrekking tot Lands-
vel'dedin~ng stortinq en ten bclopc V3n nagenDen 17 milj oe n
aan de Schatkist vooraien (Rijksmiddelenbegroting) waar-
onder ook de diverse hulpverleningen voorkorncn. Boven-
dien vloeicn 24 rniljocn na ar Landsvcrd ediqinq tcruq voor
wederbelegging. Ten delc is dit bedrag herkomstig van
prestaties aan derden,

b) Schade en oerlies oan meieriecl,

Vraag:

Een lid wenst te weten of er een reqlement bestaat betref-
fende het velles of de schade aan materieel van het leger.
Wie betaalt deze schade en wat gebeurt er met de ont-
vangen gelden?

Antwoord:

De ondenichtingen met betrekking tot berokkende schade
of verlies aan materiecl zijn vervat in 3 reglementen van de
Logistieke diensten waarbij de administratieve procedures
inzake de bevoorradinq. het beheer en het vervoer a Izon-
derlijk behandeld worden. Het betreft de reglementen Q 23,
Q 30 en Q 34.

In h et algemeen kan worden gezegd dat voor overtollig
of niet meer absoluut noodzakelljk materi eel in het ene
geval de terugbetalingswaarde aan de Schatkist wordt.
gestort, en in het andere geval voor aanvulling met analoge
goederen aan Landsverdecliging t.erugkomt.

Indien cie schacIe of het verlies niet voortspruit uit de
verantwoordelijkheid van een milit.air zelf of te wijten is
aan heirkracht dan wordt dit beschouwd als een gewoon
verlies aan middelen voor Landsverdediging.

c ) De huisuestincjsproblemen en Ievensooorumerden
uen de militaiten in DttitBland.

Vraag:

Een lid doet oprnerken dat de toest.and van de kazernes
in Duitsland alsm ede de huisvesting Vaal' de gezinnen
aldaar. hcel wat te wensen overlaat. Hij vreest dat. de
m utatles voortvloeiend uit de herstructureringsmaatregelen
nog meer moeilijkheden met zich zullcn meebrengen en
vraaqt dat deze toestanden dringend zoudcn worden ver-
holpen.

Antwoord:

De Minister antwoordt dat steeds rekcninq moet worden
gehouden met de bep erkte budqettaire middelen in het alqe-
meen. Wat de gezinnen in Duitsland betreft kan echter
gezegd worden dat in J 969 een inspannin q wordt qcdaan
inzake mobilair (27 miljoen ) en inzake de voorzieninq van
137 loqementen. Daarenboven worden revens verscheidene
herconditioneringen van kwartieren op het gebied van de
verwarming, de verlichting, de hygiëne en de sanitaire
installaties in uitzicht gesteld.

Wanneer het gezinshoofd wegens de herstructurerinqs-
maatregelen moet terugkeren naar België, kan z ijn gezin
nog tot het einde van het schooljaar in Duitsland blijven
zodat zich voor hen geen huisvestingsprobleem zal stellen.
Aldus zullen zich wel tot omstreeks juli 1969 zckere moei-
lijkheden kunnen voordocn voor hen die in Duitsland zelf
van garnizoen moeten veranderen maar daaraan zal in
de mate van het mogelijke het hoofd zal worden geboden
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Pour l'année 1969, en ce qui concerne la Défense natio-
nale, il est prévu pour près de 17 millions de versements au
Trésor (budget des Voies et Moyens de l'Etat), dans les-
quels figurent égéilement les diverses aides octroyées. En
outre. 21 millions reviennent pour rèinvesnsserncnt à la
Défense nanona le. Ce montant provient en partie de pres-
tations en faveur de tiers.

b] Détérioration et perte de mntériel,

Question:

Un membre a demandé à savoir s'il existe un règlement
relatif à la perte ou à la détérioration de matériel de l'armée.
Qui paie les dommages et qu'advient-il des sommes perçues?

Réponse:

Les directives concernant la détérioration ou la perte de
matériel sont contenues dans trois règlements des Services
logistiques. traitant séparément des procédures administra.
tives en matière d'approvisionnement, de gestion et de
transport. Il s'agit des règlements Q 23, Q 30 et Q 34,

D'une manière générale, il est permis d'affirmer que
pour le matériel superflu ou qui n'est plus absolument
indispensable la valeur de remboursement est versée. dans
un "cas, au Trésor et, dans l'autre cas, revient il la Défense
nationale en vue de compléter des biens analogues.

Si la détérioration ou la perte n'est pas imputable à la
responsabilité d'lm militaire même ou constitue un cas de
force majeure, elle est considérée comme une perte ordinaire
de moyens pour la Défense nationale.

c) Les problèmes du logement ct les conditions de oie
des militaires en Allemagne.

Que stio Il :

Un membre a fait observer que la situation des casernes
et celle du logement des familles en Allemagne laissent beau-
coup à dèsircr. Il craint que les mutations découlant des
mesures de restructuration envisagées n'entraînent plus de
désagréments encore, et demande qu'il soit porté d'urgence
remède à cette situation,

Réponse:

Le Ministre a répondu qu'il importe de tenir compte dans
tous les cas des ressources budgétaires limitées dont on dis-
pose en général. Néanmoins, en ce qui concerne les
familles installées en Allemagne. l'on peut dire qu'en 1969
un effort sera consenti en ce qui concerne le mobilier
(27 millions) et l'aménagement de 137 logements. En même
temps, on prévoit la remise en état de plusieurs quartiers
de casernes sur le plan du chauffage, de l'éclairage et
des installations sanitaires.

Lorsque le chef de famille doit rentrer en Belgique par
suite des mesures de restructuration. sa famille peut rester
en Allemagne jusqu'à la fin de l'année scolaire afin d'éviter
des problèmes de logement. Toutefois, jusqu'aux environ
du mois de juillet 1969, ceux qui devront changer de gal"
nison en Allemagne même éprouveront peut-être certaines
difficultés, mais on s'efforcera d'y faire face dans la mesure
du possible.
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d) De ioecrkundiqe diensien ill Bc:lgië.

Vraag:

Volgens een lid is het niet verantwoord dat in Belqië
3 verschillende weerkundige diensten naast elkaar bestaan
nI. het Instituut van Ukkel, dit van de Regie der Luchi-
wegen en een Meteodienst voor onze Luchtmach t.

Ärüuroord :

De Minister antwoordt dat terz ake reeds in 1968 door
de bevoegde diensten van de verschillende departernenten,
een grondige studie werd ondernomen orn na te gaan in
hoevcrre een zekere centralisatie gewenst ls,

De studie heeft echter uitgewezen dat de 3 vcornoemde
instellingen meestal complementair zijn en dat zij overigens
elk gegevens verzamelen die verband houden met hun spe-
ctlieke opdracht. Tot een grotere samenwerking op het
gebied van de onderlinge informatie werd besloten.

V. Bijaondere vraaqatukken ,

a) Het wetenschappelijk onderzoek en de betrekkinqen
tussen Leger en Industrie.

Vraag:

Een lid doet opmerken dat de uitgaven voor wetenschap-
pelijk onderzoek bij Landsverdediging, te nauwernood op
het gebied von studieprojecten 37 miljoen bedragen. Naar
zijn gevoel is dit veel te weinig en hij vraagt of de Minister
van Landsverdediging zijn mening niet deelt. Een ander lid
is van oordeel dat ondermeer bi] de Zeemacht het ter
beschikking stellen van schepen en middclcn ten behoeve
van wetenschappelijke vorsers steeds op een zekere teruq-
houdendheid stuit.

Anttooord .

De Minister Is van oordeel dat het wetenschappelijk
onderzoek en de eraan bestede rniddelen voor een land als
Belgii~ inderdaad van priniordiaal belang is. Hij is ook ervan
overtuigd dat wat de militaire toepassingen betreft. naar
een zckere verruiming moet worden gestreefd.

Wat de relaties Leqer-Industrfe aangaat dient vastqe-
steld te worden dat bij de militaire bestellingen terdeze
rekening gehouden wordt met het technologisch en econo-
misch belang voor onze nationale industrie.

Telkens wanneer het mogelijk is, wordt onze nationale
economie ingeschakeld zelfs indien dit duurder uitvalt voor
Landsverdediging. Daarbij wordt dan ook gerekend op een
zekere tegemoetkoming vanwe qe Economische Zaken zelf.

De wetenschappelijke opzoekinqen door onze Zeemacht
werden tot heden toe gedaan ten bate van de Universiteit
van Luik (kruisvaart van de Algerine De Moor naar
Australië) voorts werd voor de oceanografische opz oekin-
gen het zeilschip « Zënobe Gramme» in samenwerking met
het N ationaal Instituut van Natuurwetenschappen ingezet.
Het blijkt dat'er in dit verband nooit iets is geweigerd.

Er dient tevens aangestipt te wordcn dat ook reeds heli-
kopters ter beschikking werden gesteld voor opdrnchten ten
bate van het Kerncentrum te Mol.
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d) Les scrutees méléorologiqtH's en Belgique.

Question:

Un membre de lü Commission estime que rien ne justifie
l'existence en Belqique de trois organismes météoroloqiques
différents, à savoir l'Institut d'Uccle, celui de la Régie des
Voies aériennes et le Service météorologique de la Force
aérienne.

Réponse

Le Ministre a répondu que, dès 1968, les services compé-
tents des différents départements ont entrepris une étude
approfondie afin de déterminer dans quelle mesure uue
certaine ccntrahsation est souhaitable en ce domaine.

Cette étude a toutefois montré: que les trois institutions en
question sont complémentaires dans la plupart des cas,
et qu'elles l'assemblent en outre chacune des renseignements
se rapportant à leur mission propre. Toutefois, elles ont
convenu de coopérer plus étroitement sur le plan de l'inlor-
mation mutuelle.

V. Problèmes particuliers.

a) La recherche scientifique
ct les relations entre l'Armée ct Fl ndustvic,

Question:

Un membre de la Commission a [ait observer que les
dépenses consacrées par la Défense nationale à la recher-
che scientifique se montent à peine à 37 millions dans Je
domaine des projets d'étude. II estime ce crédit bien trop
minime: et demande au Ministre de la Défense nationale
s'il ne partage pas cet avis. A ce propos, un autre membre
croit savoir qu'à la Force navale notamment, ce n'est jamais
qu'avec une certaine réserve que les navires et les ressources
nécessaires sont mis à la disposition des chercheurs scienti-
fiques.

R.éponse

Le Ministre a déclaré que la recherche scientifique et les
ressources qui y sont consacrées sont, en effet, d'une
importance primordiale pour un pays comme le nôtre. Il' est
convaincu lui aussi, qu'il faut s'efforcer d'élargir, dans une
certaine mesure, les applications militaires des recherches.

En ce qui concerne les relations entre l'Armée et l'Indus-
trie, il y a Iicu de noter quc, jusqu'à présent, les comman-
des militaires tiennent largement compte des intérêts tech-
nologiques et économiques de notre industrie nationale.

Chaque fois que la chose est possible, il est fait appel à
notre économie nationale, même si, pour la Défense natio-
nale, l'opération se révèle plus onéreuse. En pareil cas on
escompte une certaine intervention de la part des Affaires
économiques.

Jusqu'à présent, les recherches scientifiques effectuées
par la Force navale ont bénéficié à l'Université de Liège
(croisière de l'algérine De Moor vers l'Australie); par ail-
leurs, des recherches océanographiques ont été exécutées
pal' le voilier Zênobe Gramme en coopération avec l'Institut
royal des sciences naturelles. Il s'avère que rien n'a jamais
été refusé en ce domaine.

Il convient de noter que des hélicoptères ont également
déjà été utilisés au profit du Centre d'études nucléaires
de MoI.



b) llulp aOIl dl' jcudorganisatics
[uttlccndienst (>[lil mnicriccl ).

Vr<WIJ:

Ecn lid vraa qr of er geen gecentraliseerde nit lecndienst
bcscaat vOO!- h ct verstrekkcn van legermaterieel ten behoeve
van diverse aanvr aqe rs.

All/woord:

Op dit ogenblik bestaat er geen werkelijke uitleendienst.
Hct leger hecf t wc] een zekere hoevee lheid materieel in
bruikleen gegeven aan de Nationale Dienst van de
Jeugd die met eigen personeel voor de verdelinq van het
mareriecl zorgt.

Voorts wor:dt [aa rhjks ccn grote hoeve elheid kampeer-
materieel rcchtstrccks door hct leger ter beschikking ge"
steld van de jeu~1dorganisaties hetzij onder de vorm van
georganiseerde vakantiekampen. hetzij door hct in bruik-
lecn geven van materieel aan de verenigingen zelf door
bepaalde eenheden aanqeduid door de Generale Sta I. welke
al de aanvra qen ve ntilccrt.

Er is bijgevolg geen speciaal personeel voorzien voor
deze activiteit. De betrokken ecnhcden en dicn~;ten voeren
deze opdracht uit met hun organiek personeel en moeren
dit beschouwen a ls een hijkomend werk.

De hcrxtruct urerinq zal echter de gelegenheid bieden
de politiek van ruateriële hulp aa n de jeugdverenigingen nog
verrier uit le breiden ..

Opdracht wcrd dan ook gegeven zovccl mogelijk karn-
peermaterieel te verzamelen in twee regionale depots teri
einde door hulp, Ieninqen, organiseren van jeugdkampen
en door het ter beschikking stellen van militaire dorneinen
aan een zo groot mogelijk aantal jongeren de gelegenheid
te geven hun vcrlof zo goed en zo vrij mogelijk te kunnen
doorbrengen. Het is echter onmogelijk, in dit stadium,
te voorzien hoeveel personecl za l aanq cwez cn worden voor
deze opdracht.

c ) T'crmijnen UOOt krijgsgevangenschapsrente.

Vraag:

Een lid vraa qt of het niet mogelijk is de voorziene wettc-
lijke ter mijn tot erkenning als krijqsqevanqene te verlengen.

AntiIJoord :

Het statuut van de krijgsgevangenen werd ingesteld door
de wet van 18 augustus 1947.

Een der voordelen van het staf uur was het toekennen
van een dotatie van 2 400 F per jaar krijgsgevangenschap.

De wet van 24 april 1958 gewijzigd door de wet VHn

29 rnaart 1967 kende een rente van krijgsgevangene toe,
betaalbaar op de ouderdorn van 55 [aar, en wijzigde
wat betreft de dotatie de toekenning van deze som pel' jaar
per sem ester krijgsgevangenschap.

De w et van 19 april 1963 bepaalde de uiterste daturn
voor het indienen van de aanvragen tot het bekomen van het
statuut op 3i december 1963.

Deze dat um is dus ook geldig voor de rente gezien deze
slechts kan bekom en worden indien men het statuut bezit.

De termijnen op nieuw openen lijkt weinig qepast. De
door de Regering opq ericht werkgroep «oorlogsslachtof~
Iers » heeft daarcnboven niet gemeend dit punt te moeren
ondcrz oeken en and erzijds de behandeling van dit problecm
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b) Aide IlUX organisations de- JCUNcssC

(seroice de prêt de matériel).

Question:

Un membre a demandé s'il n'existe pas un service central
de prêt chargé de mettre du matériel militaire à la dis-
position de divers demandeurs,

R.éponse:

Il n'existe pas actuellement de véritable service de prêt.
L'armée a effectivement prêté une certaine quantité de
matériel au Service national de la Jeunesse, qui le distri-
bue par Je truchement de son propre personnel.

En plus de cette aide. l'armée met tous les ans de grandes
quantités de matériel de camping directement à la dispo-
sition d'orqanisations de jeunesse, soit sous forme de
camps de vacances organisés, soit sous forme de prêts de
matériel aux associations elles-mêmes par certaines unités
désiqnées par l'Etat"Major général, qui ventile toutes les
demanrlcs.

Il n'est donc pas prévu de personnel spécial pour cette
activité. Les unités et services intéressés exécutent cette
mission au moyen de leur personnel organique et doivent
la considérer comme un travail supplémentaire.

La restructuration permettra d'étendre encore cette poli-
tique d'aide matérielle aux associations de jeunesse.

C'est pourquoi ordre il été donné de l'assembler le maxi-
murn de matériel de camping dans deux dépôts régionaux,
afin de permettre au plus grand nombre possible de
jeunes gens de passel' en toute liberté les vacances les meil-
leures, grâce à raide et aux prêts qui leur sont accordés,.
aux camps de jeunesse organisés en leur faveur et 3UX

domaines militaires mis à leur disposition, .Mais il est irnpos-
sible de déterminer, dès à présent, l'importance du per~
sonnel qui sera désigné pour exécuter cette mission.

c) Délais l'elatifs à. la l'ente de cepiivité,

Question:

Un membre a demandé s'il n'est pas possible de proroger
le délai légal prévu pour la reconnaissance en qualité de
prisonnier de guerre,

Réponse:

Le statut des prisonniers de guerre a été institué par la
loi du 18 août 1947.

L'un des avantaqes prévus par ce statut était l'octroi
d'une dotation d'un montant de 2 400 F par année de capti-
vité.

La loi du 24 avril 1958, modifiée par la loi du 29 mars
1967, a prévu l'octroi d'une rente de captivité, payable à
l'âge de 55 ans, et, en ce qui concerne la dotation, a accordé
par semestre de captivité la somme prévue par année de
captivité.

La loi clu 19 avril 1963 a fixé: au 31 décembre 1963 la
date limite pour l'Introduction des demandes en vue de
bénéficier du statu t.

Cette date s'applique donc également à la rente, étant
donné que celle-ci ne peut être obtenue que si l'on possède
Je statut.

La réouverture des délais ne paraît guère indiquée.
En outre. le gmupe de travail « victimes de la guerre »,
constitué par le Gouvernement, n'a pas estimé devoir exa-
miner ce point et, par ailleurs, le problème n'a pas été
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nier uttdrukkcltjk voorqesteld door lier « Contactcornité dat
vaderlandslievende verenigingen» welke deelnam aan de
werkzaamheden van de werkgroep. Het opnieuwopenen
van de termijneri zou evencens aanleiding geven tot het naa r
voren brengen van een ganse reeks gelijkaardige eisen door
andere cateqorieön van oorloqsslachtoffers. Op te merken
valt dat voorwat deze andere cateqoricën. betreft de ter-
mijnen reeds sinds geruime tijd gesloten zijn:

-~ Gewapende weerstand : 30 april 1948.
- Belgische strtjdkrachten in Groot-Brittannië : qecn

datum.
- Wat betreft het statuut voor de dotatie: 28 Fcbruari

1963.
Sluikpers : 31 oktober 1956.
Politieke gevangenen: 31 okrober 1956.
Weggevoerden: 31 oktober 1956.
Burqerlijke weerstander : 31 oktober 1956.
Werkwe:igeraars: 30 november 1958.

d) Tc uervullcn [ormalireiten itizakc e oorloqsdiensten »

Vraag:

Een lid vraagt of het niet mogelijk is dat de opgave van
oorloqsdlensten ook langs de gemeentebesturen om zou
kunnen gedaan worden.

Antiooord :

Het statuut van Nationale Erkentelijkheid werd ingesteld
door het koninklijk besliut van 28 auqustus 1964.

De kaart met opgave van oorlogsdiensten kan bekomen
worden door het indienen van een getuigschrift met opqave
van deze prestaties.

Dit getuigschrift kan zijn :

ingevuld door een officier van de werkelijke eenheid:
ingevuld door twee onderofficieren van deze eenheid;
het dernobilisatiebevel:
een verlofbrtef, militair zakboekje, Entlassungsschein;

een militiegetuigschrift afgeleverd door het gemeen-
tebestuur.

De Minister meent dat de opgesomde mo qelijkh eden ruim
voldoende zijn orn iedereen de gelegenheid te geven deze
kaart aan te vragen.

C. STEMMINGEN.

De artikelen alsmede de gehele begroting worden aan qe-
nomen met 9 tegen 6 sternrn cn.

De Verstaf/geIJer,
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expressément abordé par le « comité de contact des associa-
tions patr-iotiques », qui il pnrticlpé <lUX activités du geoope
de travail, La réouverture des délais provoquerait toute une
série de demandes analogues, relatives il dnutres catégories
de victimes de la guerre. Il est à remarquer que, pour ces
autres catégories, les délais 011t été clôturés depuis long-
temps déjà:

Résrstancc armée: 30 avril 1948:
ForCE'S belges en Grande-Bretagne:: pas de date;

Statut pOUl' la dotation: 28 février 1963:

Presse clandestine: 31 octobre: 1956,
Prisonniers politiques: 31 octobre 1956:
Déportés : 31 octobre 1956;
Résistants civils: 31 octobre 1956:
Réfractaires : 30 novembre 1958.

cl) Formalités à l'emplir
en matière de «services de guetTC ».

Question:

Un membre de la Commission a demandé s'il n'est pas
possible de permettre également aux administrations corn-
munales d'établir les états de services de guerre.

Réponse:

Le statut de Reconnaissance nationale a été instauré par
l'arrêté royal du 28 août 1964.

La carte des états de services de guerre peut être obtenue
en introduisant une attestation établissant ces prestations.

Cette attestation peut être:

remplie par un officier de l'unité: réelle de l'intéressé;
remplie par deux sou s-officiers de cette unité;
l'ordre de démobilisation;
une lettre de congé, un livret militaire, un « Ent1as~

snngsschein »;
- un certificat de milice délivré par l'administration

communale.

Le Ministre est d'avis que les possibilités énumérées
ci-dessus sont largement suffisantes pour permettre à cha-
cun de demander la délivrance de cette carte.

C VOTES,

Les articles ainsi que l'ensemble du budget ont été adop-
tés par 9 voix contre 6.

Le Président,

F. TANGHE.

De Voorzitter, Le Iëapporteur,

G. CUDELL.G, CUDELL. F. TANGHE.


